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Mrazivé ticho, všade biely sneh, konečne pokoj, 
nebo plne hviezd. Je tu čas vianočný, keď stromček sa ligoce, 

prajeme vám zo srdca prekrásne Vianoce

Príjemné prežitie vianočných sviatkov, 
veľa zdravia, šťastia a úspechov.

Oprava kostola (1946)

Brodčan

Tichá noc, svätá noc!
 Všetko spí, všetko sní, 

sám len svätý bdie dôverný pár, 
stráži Dieťatko, nebeský dar. 

Sladký Ježiško spí, sní,  
nebesky ticho spí, sní.

Slávnostné stretnutie...
Poslednú májovú sobotu sa 
konalo stretnutie pri príležitosti 
200. výročia narodenia miestneho 
rodáka Martina Čulena. 

Čítajte na str. 19

Základná škola Brodské
Za svoju prácu 13 žiakom bola 
udelená pochvala od riaditeľa 
školy a boli za svoje úspechy 
odmenení. 

Čítajte na str. 12



2  Brodčan Pätnáste číslo 2023   Pätnáste číslo 2023 Brodčan 3

Vážení a  milí spoluobčania, 
ak by som chcel zhodnotiť rok 2023, tak 
musím hlavne napísať, že bol pre nás 
všetkých veľmi náročný a pre mňa osobne 
o to náročnejší, že som bol prvý rok vo 
funkcii starostu obce.

Napriek tomu, že som bol 12 rokov 
poslancom, bol som prekvapený 
rozsahom kompetencií obce. Podľa 
odhadu ZMOS (nakoľko pevný zoznam 
neexistuje a kompetencie iba pribúdajú) 
je ich približne 4.300. Ďalej ma až zarazilo, 
koľko administratívy a rôznych, pre mňa 
úplne zbytočných hlásení musí obec 
spracovávať. Nakoľko je to zákonná 
povinnosť, hlásenia vždy spracujeme. 
Som rád, že mi od začiatku boli veľmi 
nápomocní zamestnanci obecného úradu. 
Celá agenda starostu sa nedá zvládnuť za 
rok a ja si to plne uvedomujem. Existujú 
síce nejaké školenia, ktoré sa snažím 
absolvovať, ale realita je zväčša nakoniec 
iná ako teória. 

Musím oceniť aj prístup poslancov 
a komisií obecného zastupiteľstva. 
Oceňujem hlavne ich aktivitu a schopnosť 
zadefinovať konkrétne riešenie, ako prísť 
k zamýšľanému výsledku. Zatiaľ je naša 
spolupráca na výbornej úrovni a budem 
sa snažiť, aby tomu tak bolo aj naďalej. 
Viem, že v mnohých obciach a nie je 
ich málo, takáto spolupráca nefunguje. 
Preto veľmi oceňujem, že takýto problém 
v Brodskom nemáme. Všetkým nám ide 
hlavne o prospech obce. Aj keď uznávam, 
že nie je vždy jednoduché sa dohodnúť 
a výmena argumentov býva občas aj 
hlasitejšia.

Osobne by som rád poďakoval bývalej 
pani starostke pani Anne Krídlovej. 
Chcem jej poďakovať za to, že mi pomáha 
a usmerňuje ma. Takáto spolupráca 
bývalého a súčasného starostu nie je 
automatická a som preto veľmi rád, že 
jej to nerobí problém. Veľmi to oceňujem 
a dúfam, že nám takáto spolupráca vydrží 
aj v budúcnosti. 

Ak by som chcel zhodnotiť rok 2023, 
som hlavne rád, že sa nám podarilo aj 
v ťažkej finančnej situácii zabezpečiť chod 
obecného úradu a obecných organizácií, 
bez obmedzenia služieb občanom. Ak 
by som mal, ale vydvihnúť to, čo ma 
osobne najviac potešilo, boli by to asi dve 
veci: nákup ubytovne na zbernom dvore 
a úspešné ukončenie projektu Triedený 
zber odpadov v obci Brodské - technické 

zabezpečenie, kde nám Ministerstvo 
životného prostredia schválilo dotáciu 
240.106,90 EUR. 

Na začiatku roka sme dostali informáciu, 
že vlastník ubytovne Správa mestského 
majetku Skalica (SMM Skalica) odsťahovala 
ubytovaných a chystá sa uvedenú 
nehnuteľnosť predať. Nakoľko sme 
uvedenú nehnuteľnosť chceli získať do 
nášho vlastníctva, oslovili sme primátorku 
a konateľov spoločnosti SMM Skalica 
s návrhom na jej odkup. Ten sa nakoniec 
podarilo zrealizovať za sumu stanovenú 
znaleckým posudkom, teda za najnižšiu 
možnú sumu, akú sme mohli reálne 
dosiahnuť. Teraz už ubytovňa patrí obci.

Čo sa týka projektu Triedený zber odpadov 
v obci Brodské - technické zabezpečenie 
podarilo sa nám ho nakoniec úspešne 
dotiahnuť do konca a to napriek tomu, 
že obidvaja dodávatelia odstúpili od 
zmluvy a bolo nutné zopakovať verejné 
obstarávanie. Nakoniec všetko dobre 
dopadlo, verejné obstarávanie sme 
zopakovali a techniku už máme v obci.

Rok 2024 zatiaľ nevyzerá z dnešného 
pohľadu veľmi optimisticky, opatrenia 
Matovičovej a Hegerovej vlády zobrali 
obciam a mestám 750 mil. EUR. 
Kompenzácia bola pridelená iba vo výške 
228 mil. EUR. Obciam a mestám teda 
stále chýba približne pol miliardy EUR. 
Našej obci bol znížený podiel z výnosu 
podielových daní podľa odhadu MFSR 
z 07/2023 vo výške 150.000,- EUR. Tieto 
financie tvoria odhadom 15 – 20 % 
rozpočtu obce. Situácia teda vôbec nie je 
jednoduchá a podľa organizácie ZMOS je 
najhoršia od vzniku samostatnej republiky. 
Ak by sme chceli tento výpadok nahradiť, 
tak by sme museli pristúpiť k zvýšeniu daní 
z nehnuteľností o 500 – 600 %, čo určite 
nikto z nás nechce. Nejakému zvýšeniu 
sa, ale bohužiaľ nevyhneme. Zvýšenie sa 
bude týkať aj poplatkov za odpad. Nikoho 
z nás táto situácia neteší, ale realita je 
bohužiaľ taká, aká je a musíme sa jej 
prispôsobiť.

V roku 2024 zabezpečíme hlavne 
bezproblémový chod obecného úradu 
a obecných organizácii. Poskytovanie 
služieb občanom určite nebude 
ohrozené. Čo sa týka investícií, všetko 
bude záležať od finančných možností 
obce. Toto nevidím teraz veľmi pozitívne. 
V prípade nájdenia zdrojov, by sme radi 
aspoň čiastočne zrealizovali chodník 
na ulici Martina Čulena. Nakoľko nám 
tu ešte chýbajú pozemky, budeme 

Príhovor starostu venovať energiu hlavne tejto úlohe. 
Všetky ostatné investície budú závisieť od 
finančných možností. 

Budeme sa maximálne snažiť aj využiť 
možnosti financovania z eurofondov. 
V tejto súvislosti by som rád vyjadril svoj 
súkromný názor, že spôsob akým prebieha 
realizácia projektov, nie je šťastne zvolený. 
A to z dôvodu, že obec si nemôže 
sama určiť čo potrebuje vybudovať, ale 
musí budovať to, čo jej umožní štát vo 
vyhlásených výzvach. Preto potom obce 
a mestá budujú niečo, čo v podstate 
nepotrebujú a to iba preto, aby sa „čerpali“ 
eurofondy. Toľko stručne k hodnoteniu 
minulého roka a k tomu, čo nás čaká v 
budúcom.

Opäť sú tu Vianoce a blíži sa Nový rok. 
V tomto krásnom čase sa vieme tešiť 
aj z maličkostí a je nám dobre aj z toho, 
že väčšina ľudí okolo nás, naša rodina, 
priatelia, bližší i vzdialenejší známi majú 
k sebe o niečo bližšie ako inokedy. V 
úprimnom úsmeve, vľúdnom slove, či 
ľudskom dotyku je veľké tajomstvo a 
bohatstvo. A v každom z nás to vyvoláva 
pocit šťastia, pohody a spolupatričnosti.

Milí spoluobčania, prežite Vianočné 
sviatky v  zdraví, šťastí, pohode, radosti a  
pokoji. Vychutnajte si ich a hlavne buďte 
optimisti. 

Nastávajúce dni si urobte plné radosti, 
porozumenia a nových plánov. Záleží 
hlavne na Vás, ako tieto dni prežijete. Ak 
sa Vám potom podarí, čo Vám osobne 
veľmi prajem,  prenesme si ich čaro aj 
do bežných dní, ktoré budú nasledovať.

Prajem Vám krásne Vianočné sviatky, 
príjemného Silvestra a šťastný Nový rok 
2024.

Vladimír Kocúr
   starosta obce

Dom seniorov Brodské 
n.o.
Dni sú krátke, pochmúrne a sychravé, 
sú každoročne predzvesťou príchodu 
adventného času, ktorého vyvrcholením 
sú očakávané Vianoce. 
Vianoce - jediné sviatky , ktoré majú veľa 
prívlastkov a kedy je všetko akési iné – 
krajšie a lepšie. V tomto čase majú ľudia k 
sebe bližšie. Spytujú si svedomie viac, ako  
inokedy, snažia sa byť lepšími, ľudskejšími.
Hoci to dobré a ľudské je v nás stále i 
počas „bežného“ roka, väčšinou to zaniká 
v mori každodenných starostí, povinností, 
v zhone a strese. Na Vianoce sa každý z 
nás aspoň na malú chvíľku zastaví a dovolí 
tomu „dobrému a lepšiemu“ , čo v nás 
drieme, aby vyšlo z nášho vnútra viac na 
povrch.
Na Vianociach sú krásne i samotné prípravy 
na ne. Snažíme sa svojim blízkym pripraviť 
čo najviac radostí a prekvapení. Tajomstvá 
pri chystaní darčekov vyvolávajú napätie 
a netrpezlivé očakávanie. Púšťame sa  
do výroby ozdôb, plánujeme pečenie 
vianočného pečiva i prípravu vianočného 
menu. A pretože nielen v duši, ale i všade 
okolo seba chceme mať „sviatočno“, 
zdobíme a krášlime aj svoje okolie.
Myslím, že všetci máme radi toto obdobie. 
Vstúpili sme do adventu, počas ktorého 
všetky tieto prípravy vrcholia. Verím, 
že atmosféru pokoja, lásky, tolerancie, 
ohľaduplnosti, pravdy, porozumenia, 
trpezlivosti a radosti pocítime všetci aj v 
našom zariadení a že vianočné posolstvo 
v nás zotrvá čo najdlhšie. 
No a keď budeme posledný deň v roku 

bilancovať čo bolo dobré a čo menej, čo 
sa podarilo a čo nie, za čo sme vďační a čo 
ľutujeme, čo nás potešilo a čo zarmútilo....
zaželajme si, aby ten nastávajúci rok 2024 
bol vo všetkom lepší.
Pri tejto príležitosti chcem všetkým 
klientom poďakovať za ich dôveru a 
všetkým zamestnancom za ich pracovné 
nasadenie a spoluprácu a našim 
sympatizantom za ich podporu.
Verím, že sme spoločne v našom zariadení 
prežili pekný rok a že ten prichádzajúci 
nás prekvapí len v dobrom vo všetkých 
oblastiach života.

Všetkým prajem pokojné dni adventu, 
krásne Vianoce a veľa zdravia v novom 
roku 2024.

 S  úctou
riaditeľka zariadenia 
Mgr. Reháková Adriana

Rok v zariadení v skratke : 
Počet : klientov  18
Počet zamestnancov : 11
Zamestnanci sa počas roka pravidelne 
vzdelávajú.
- Úloha sestry v ZSS a následná 

ošetrovateľská starostlivosť
- Podpora pri zabezpečovaní 

starostlivosti a prevencia v oblasti 
zdravia

- Konferencia APSSvSR
- DODS systém školenie
- Deeskalačné techniky
- Supervízia
- Paliatívna starostlivosť
Prijatých klientov  v r. 2023 : 4

Opustili nás : Ďuračka Ľ. zo Šaštína
 Hoďovská A. z Malaciek
 Barkóciová K. z Brodského
 Kunovská O. z Bratislavy
 Trubiroha J. z Brodského
Aj tento rok sme v zariadení vytvorili 
pietne miesto za všetkých obyvateľov 
nášho zariadenia a našich známych, ktorí 
nás už opustili. Keďže v období „dušičiek“ 
nemôžu všetci naši seniori navštíviť 
cintorín, a tým vzdať pamiatku svojim 
blízkym a známym, môžu precítiť a uctiť 
si plamienkom sviečky prežitý život, 
venovať zomrelým modlitbu a spomienku 
aj vďaka tomuto pietnemu miestu. S tými,  
ktorí sú mobilní  alebo čiastočne imobilní 
a chodiaci sme navštívili miestny cintorín. 
V rámci pracovnej terapie, ktorá je 
organizovaná každé dopoludnie, sú 
pripravované rôzne činnosti, pri ktorých 
si obyvatelia precvičujú jemnú a hrubú 
motoriku, kognitívne a komunikačné 
schopnosti a pracujú s rôznymi 
didaktickými pomôckami. 
Pri práci je dôležitý úsmev, dostatok 
empatie, milé povzbudzujúce slovo, ale aj 
pohladenie.
V zariadení je prevádzkovaná rehabilitačná 
činnosť. Činnosť je zameraná  na rozvoj 
schopností, zručností, cvičenie motoriky 
a duševnej kondície obyvateľov. 
Opatrovateľky v rámci zamestnaní  
precvičujú s klientami  tréning pamäti, 
precvičovanie úsudku, zlepšovanie 
orientácie, relaxačné programy a 
individuálne terapeuticky orientované 
rozhovory.
Našou snahou je naplniť záujmy 
klientov, čo najviac prispôsobiť život 
v zariadení domácemu prostrediu. 
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Okrem bežných pripomenutí si sviatkov, 
jubileí, spoločenských osláv narodení a 
mením klientov, posedeniach pri káve 
a čaji a speve, spestrujú život v zariadení 
vystúpenia žiakov  ZUŠ, ktorí pravidelne 
navštevujú naše zariadenia a je s nimi 
výborná spolupráca.
V zariadení sa tešíme obľube hrania 
spoločenských hier. Každoročne sa 
zúčastňujeme výstav v KD – ovocie, 
vianočné ozdoby, história obce....
K naplneniu duchovných potrieb 
prispievajú spoločné modlitby, 
pobožnosti a sväté omše konané priamo 
u nás v zariadení.
29.júna 2023 bol prikázaný sviatok 
a nám naposledy odslúžil sv. omšu JCDr.
ThDr. Miloš Kohútek PhD., kde sme 
mu poďakovali za spoluprácu, pretože 
odchádzal na novú farnosť. Sv.omše nám 
teraz odsluhuje pri svojich pracovných 
povinnostiach dôstojný pán z Kútov Mgr. 
František Moško, za ktoré mu patrí veľká 
vďaka.
Ďalšou spoločnou akciou čo už tradične 
pripravujeme je spoločná opekačka.
Grilovanie pripravujeme aj v rámci 
zariadenia počas letných mesiacov v areáli 
domova. Tento rok bola letná grilovačka 
obohatená i o slávenie okrúhlych 
narodenín jednej z pracovníčok, ktorej 
klienti i kolegyne zablahoželali. Vládla 
dobrá nálada, pocit rodinnej atmosféry a 
klienti sú šťastní. 
Počas letných mesiacov posedávajú 
obyvatelia pod altánkom a sú veľmi 
spokojní, že si môžu posedieť v príjemnom 
prostredí a venovať sa svojim aktivitám 
práve tam.

Pravidelne chodí do nášho zariadenia 
obvodný lekár, psychiater, urológ i 

Jednota dôchodcov Brodské Únia žien Slovenka – organizácia Brodské

ortopéd. Robia si celodenné vizity a taktiež 
organizujeme besedy s týmito lekármi na 
rôzne aktuálne témy / lekár – klienti, lekár 
– zamestnanci/.
Je podporovaný intenzívny kontakt 
s rodinou. Odborné vyšetrenia boli 
vykonávané v sprievode personálu. Rok 
2023 – 50 vyšetrení a 3 hospitalizácie.
Pri denných opatrovateľských úkonoch 
bol veľký dôraz kladený na pravidelné 
polohovanie dodržiavanie pitného 
režimu a dôslednú hygienu našich 
prijímateľov sociálnej služby. Pri práci 
je zamestnancom veľmi nápomocný 
mobilný zdvíhací systém, s ktorým klienta 
zodvihnú priamo z lôžka. Disponujeme  s 
18 elektrickými lôžkami a germicídnou 
lampou. Doplnkovými službami, ktoré 
zabezpečujeme podľa požiadaviek 
klientov boli pravidelné pedikérske a 
kadernícke služby priamo v zariadení.

Projekty 2023: podaných 5 / úspešné 3
Spoločnosť Henkel : Cestujeme po svete
Naši klienti sa v rámci tohto projektu 
virtuálne dostanú do celého sveta 
pomocou VR okuliarov. Boli v Egypte, 
v Českom Krumlove, vystúpení 
heligonkárov....
Trnavský samosprávny kraj: 
Čo všetko dokážeme 
Bezpečnostný pomocník: 
prenosné zariadenia 
Výmena podlahovej krytiny :
V spoločenskej miestnosti sme vymenili 
podlahovú krytinu v spolupráci s OcÚ. 
Podarilo sa to v priebehu 2 dní, počas 
dňa boli naši klienti v kultúrnom dome. 
Všetky zamestnankyne boli v  tejto akcii 
nápomocné, nakoľko sa klienti museli 
presúvať do KD a späť. Vďaka.
Spolupráca s ZUŠ:

Milí spoluobčania, tak ako každý rok, i 
v tomto roku prichádzame s tradičným 
informovaním o činnosti nášho klubu 
dôchodcov.
Prvýkrát sme sa stretli v našom klube 9.1. 
a zaželali sme si všetko dobré do roku 
2023. VČS sme usporiadali 29.1, na ktorej 
sa zúčastnilo 112 členov.
12.2 sme usporiadali 2.ročník maškarného 
plesu, ktorý mal veľký úspech. 27.2 sme si 
v našom klube zaspomínali na staré dávne 
časy mladosti našich členiek. Priniesli 
staré fotografie a rozprávali príbehy z ich 
mladých čias.
6.3 sme tradične oslávili MDŽ, za účasti 
35 členiek. Venovali sme im kvet a sladkú 
dobrotu. Pred Veľkou nocou sa naše 

niektoré členky zúčastnili upratovania 
v našom kostole. 27.3 si v klube naše 
členky vyrábali veľkonočné vajíčka a 
zajačikov.
30.4 tak ako každý rok chodíme už tradične 
na návštevu do Kroměříža na výstavu a 
predaj kvetín.
6.5 sme organizovali výlet do Nového 
Targu v Poľsku na nákupy.
V júni sme zorganizovali výlet na termálne 
kúpalisko v Dunajskej Strede. 10.7 sme 
poriadali v klube pre seniorov športové 
hry. 17.7 sme taktiež poriadali v našom 
klube športový deň pre deti v rôznych 
kategóriách.22.7 sme navštívili termálne 
kúpalisko vo Veľkom Mederi.
19.8 sme zorganizovali 8.ročník súťaže vo 
varení gulášu. 22.8 pre veľký záujem sme 
opakovali výlet do Veľkého Medera na 
termálne kúpalisko. 
1.9 sme zorganizovali pre naše deti výlet 
do ZOO v Olomouci. V mesiaci september 
naše členky priniesli svoje ručné práce, 
háčkovanie, vyšívanie a pletenie. Pod 
vedením p.Škrabákovej, p.Prušanskej 
a p. Gulíškovej každý pondelok niečo 
vyrábame : a to háčkovanie vianočných 
ozdob ,vyrábanie trpaslíkov, modelovanie 
fliaš, ktoré sa lepia z papierových obrúskov. 
26.9 sme navštívili divadlo v Trnave, na 
veselohru „ Sluha dvoch pánov „ Bol to 
skvelý zážitok.

Vážení spoluobčania, míľovými krokmi 
sa blíži čas adventný, čas vianočný 
a s tím samozrejme i koniec roka 2023. 
Tak ako každý rok, i v tomto Vás chceme 
poinformovať o našich aktivitách.
Rok sme začali v januári už tradične 
rozšírenou výborovou schôdzou za účasti 
nielen členiek výboru, ale aj desiatkárok. 
Predbežne sme si navrhli plán akcií.
Tak ako každý rok, i v tomto sa v marci 
pri príležitosti MDŽ uskutočnila 
slávnostná členská schôdza. V apríli rybári 
zorganizovali brigády na upratanie okolia 
našej obce. Na nej sa zúčastnili i naše 
členky. Rybárom patrí veľké poďakovanie, 
že okolie našej obce bolo skultúrnené.
V máji sa uskutočnil výlet do Trenčína 

na Trenčiansky hrad. Na výlete sa mohli 
zúčastniť nielen členky organizácie, ale 
i nečlenovia. Trenčín i hrad sa nám veľmi 
páčil a odchádzali sme spokojní.
V júni sme boli nápomocné pri športovom 
dni detí. Na ňom si deti zašportovali 
a vyšantili sa. Počasie prialo a spokojnosť 
bola na strane detí, organizátorov 
a všetkých zúčastnených. Taktiež sme tak 
ako každý rok, v júni odovzdali drobné 
pozornosti deťom MŠ, ktoré končili 
dochádzku a od septembra im začal 
školský život.

Október je mesiacom úcty k starším. 
Preto i my sme 19.10 navštívili najstaršie 
členky P. Ševčovičovú a pani Antálkovú. 
Oslávili krásnych 98 rokov. Prajeme im 
veľa zdravia do ďalších rokov života.21.10 
sme navštívili pútnické miesto v Mariánke 
spojené so svätou omšou.
11.11 sme si uctili pamiatku padlých 
hrdinov 1. a 2. svetovej vojny. 28.11 sme 
navštívili vinný sklep v Prušánkach. Zábava 
bola vynikajúca pri dobrej hudbe a jedle.
5.12 sme pripravili v našom klube 
Mikulášske posedenie s domácou 
kapustnicou a vareným vínkom. V mesiaci 
december sme navštívili vianočné trhy 
v Prahe spojené s návštevou muzikálu 
Fantóm opery.
Na záver by som chcela touto cestou 
poďakovať členom výboru, dôverníčkam, 
kronikárke p. Hnátovej a všetkým členom 
za výbornú spoluprácu v pripravovaných 
akciách.
V neposlednej rade patrí vďaka aj starostovi 
p. Vladimírovi Kocúrovi za spoluprácu.

Na záver Vám želám i v mene členov 
výboru, pokojné a požehnané Vianoce , 
veľa zdravia a šťastný Nový rok 2024.

Predsedníčka ZO JDS Brodské
O. Barkociová

V októbri sme prispeli na výstavu 
ovocia a zeleniny rezanými kvetinami 
a kvetinovými aranžmánmi. Výstavu 
každoročne usporadúva zväz záhradkárov. 
Kvetiny a aranžmány priniesli pani Hesková 
Zuzka, Knapová Hana, Knapová Danka, 
Pavelková Danka s chlapcami a Trčková 
Iveta. Všetkým patrí za to vďaka.
V novembri sme na Svätomartinských 
holíčkých hodoch predávali zákusky. Akcia 
prebieha každý rok a má úspech. Zákusky 
upiekli pani Ralbovská Anna, Burská 
Milka, Suchovská Viera, Hesková Zuzka, 
Čepková Jana, Hanzlovičová Soňa. Tiež 
sme boli na „Sladkej nedeli“ v Gbeloch. Aj 
táto akcia má tradíciu. Do Gbelov upiekli 
zákusky pani Ralbovská Anna, Sekerešová 
Elena, Suchovská Viera a Hesková Zuzka. 
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Tak ako aj minulý rok, mi dovoľte aj tento 
rok začať pozdravom všetkých občanov 
obce Brodské. A rovno by som sa chcel 
aj poďakovať všetkým občanom za 
zodpovednosť, ktorú nám ukazujú čísla 
z oblasti výjazdovosti. Pričom v roku 
2022 sme mali 7 výjazdov hlásených cez 
Integrovaný záchranný systém, tento rok 
sme cez IZS zasahovali len 3 krát. Stále 
máme celkom vysoký počet technických 
výjazdov ako sú napríklad čerpanie 
kanalizácie, spadnuté stromy a rôzne 
asistenčné výjazdy.
Dobrovoľný hasičský zbor Brodské má 
aktuálne 68 členov. Výjazdová jednotka 
má 18 členov.
V rámci plošného rozdelenia síl 

MO SRZ Brodské 
v roku 2023

a prostriedkov SR  sme dlhodobo 
zaradený v skupine B. V rámci tejto 
skupiny poberáme dotáciu na nákup 
výstroja a výzbroje našich členov. Všetky 
prostriedky kupované v rámci tejto dotácie 
sú vyberané podľa analýzy výjazdov za 
predchádzajúce obdobia a samozrejme 
obnova poškodených OOPP, ktoré už 
nemôžu byť na zásahovú činnosť použité.
OOPP máme aktuálne plne vybavený 
predpísaný počet členov do výjazdu. 
Už sú to tri roky čo máme v našej garáži 
plne vybavené CAS15 Iveco Daily. Ďalej 
disponujeme vozidlom CAS32 Tatra 138, 
ktorá uvezie 6000l vody, DA Avia A31 
a protipovodňový vozík, ku ktorému sme 
zaobstarali aj nafukovací čln Kolibri.

V roku 2023 sme vykonávali rôzne 
asistenčné služby ako napríklad dozor na 
križovatkách pri Lampiónovom sprievode, 
stavanie Máje. Pri príležitosti dňa detí 
sme prezentovali techniku, a prišlo aj 
na penovú párty, ktorú sme zaobstarali 
s našou technikou. Organizovali sme aj 
hasičský deň detí.
V tomto roku sa konečne podarilo 
poskladať aj ženské družstvo. Vďaka tomu 
sme na súťažiach v požiarnom útoku 
reprezentovali obec Brodské v mužskej aj 
ženskej kategórii. Zúčastnili sme sa súťaží 
nie len na Záhorí, ale aj za hranicami na 
Morave. Za najväčší úspech u mužov 
považujem 4. miesto na Memoriáli 
Ľubomíra Pavelku v Kútoch, kde bola 
silná konkurencia z celého Slovenska ako 
napríklad HAZZ Poprad, HAZZ Čadca, 
DHZ Podvysoká a podobne. U žien je 
určite vrcholom sezóny Memoriál Jozefa 
Kovačovského v Senici, kde sa umiestnili 
na 3. mieste  a získali svoj prvý pohár. 
V mesiaci október sa naši členovia zúčastnili 
prvý krát súťaže vo formáte TFA Toughest 
Firefighter Alive Železný hasič Záhoria. 
Súťaž sa konala v obci Unín. Zúčastnilo 
sa na nej okolo 50 súťažiacich a z tohto 
počtu reprezentovalo obec Brodské 6 
členov DHZ. Súťaže je špecifická v tom, 
že nie je zameraná na rýchlosť ale na silu 
a vytrvalosť. Disciplíny ako rozťahovanie 
hadicového vedenia, prehadzovanie 
pneumatiky, 2m bariéra, Hammer box, 
prenášanie 80kg figuríny, schody so 
záťažou a tunel sú vykonávané v plnom 
zásahovom výstroji aj s autonómnym 
dýchacím prístrojom bez masky. Všetci 
naši členovia dokončili trať v stanovenom 
limite. Každý súťažiaci dostal účastnícku 
medailu, tričko a rôzne drobnosti od DHZ 
Unín a obce Unín.
Rok 2024 bude pre našu organizáciu 
veľmi dôležitý, keďže nás čaká oslava 100 
rokov od založenia DHZ Brodské. Veľmi 
radi by sme pokračovali vo všetkých 
akciách, ktorých sme boli súčasťou po 
minulé roky. Samozrejme sme otvorení 
všetkým podujatiam, ktoré sa budú 
v obci konať a bola by potrebná naša 
súčinnosť a podpora. V rámci 100 rokov 
DHZ Brodské by sme v roku 2024 veľmi 
radi usporiadali Nový Záhorácky pohár, 
ktorý by bol tento krát organizovaný ako 
denná súťaž. Pohrávame sa s myšlienkou 

S končiacim sa rokom je čas bilancovať, 
a pozrieť sa, aký pre nás rybárov bol. Čo 
našej organizácii priniesol, aké mnohoraké 
míľniky sme dosiahli, a čo nás v uplynulom 
roku najviac potešilo. Takmer každý sa vracia 
vo svojich myšlienkach do končiaceho sa 
roka, a zamýšľa sa, čo mu priniesol alebo 
naopak vzal. Výnimku netvoríme ani my 
rybári. V tomto predvianočnom čase 
Vás chceme prostredníctvom týchto pár 

riadkov informovať o našich aktivitách 
z kalendárneho roka 2023.
Na začiatku roka sme si stanovili ciele 
a motivovali ľudí na ich plnenie. Už 
v mesiacoch január a február sme 
nezaháľali. Každú sobotu sme pravidelne 
organizovali brigády zamerané na zber 
odpadu a oplotenie stromov proti 
bobrom. Spolu sme spotrebovali okolo 
480 m pletiva, ďalej sme demontovali 
drevené búdy a kosili palachy na naších 
revírnych vodách. Dňa 4. marca 2023 
sme spoločne s OÚ Brodské a ostatnými 
organizáciami v našej obci usporiadali 
veľké upratovanie v okolí. Na tejto brigáde 
sme sa nezamerali len na naše rybárske 
revíry, ale záležalo nám aj na prostredí 
v okolí obce. Brigády sa zúčastnilo približne 
110 ľudí v zastúpení od najmladších až 
po dôchodcov. Zúčastnili sa jej občania 
Brodského, ale aj tí, ktorým naša krásna 
príroda učarila natoľko, že tu trávia svoj 
voľný čas počas víkendov. Vyzbierali sme 2 
traktorové vlečky pneumatík,  2 kontajnery 
rozmerného odpadu a 360 vriec rôznych 
odpadkov. Po úspešne vykonanej práci 
sme zavítali do areálu starej MŠ, kde 
bol prichystaný chutný divinový guláš 
a malé občerstvenie. Všetci zúčastnení 
odchádzali s príjemným pocitom z dobre 
vykonanej a prospešnej práce.
Usporiadali sme tri hlavné akcie. Boli 
to: denné preteky, detské rybárske 
preteky a 24-hodinové preteky, ktoré 
sa konali prvýkrát. Denným pretekom 
neprialo počasie, ale napriek dažďu sa ich 
zúčastnilo vyše 200 súťažiacich. Ďalšou 
vydarenou akciou bola oslava MDD, na 
príprave ktorej sme sa spolupodieľali s OÚ 
Brodské a ostatnými organizáciami obce.
Treťou akciou boli 24-hodinové preteky, 
ktoré sa konali na ramene Hámre 

s obmedzenou kapacitou 130 miest.
Našu miestnu organizáciu sme 
reprezentovali aj na súťaži vo varení  
guláša. Ďalej sme vysadili hniezda na neres 
zubáča. Pravidelne zarybňujeme kaprom 
rybničným, šťukou severnou, lieňom 
sliznatým a nosáľom sťahovavým. 
Feedrová liga zorganizovala na našom 
ramene Hámre po prvý raz preteky 
celoslovenskej ligy. 
Vzhľadom k narastajúcemu záujmu 
o rybárčenie z radov žiakov, sme obnovili 
činnosť rybárskeho krúžku pod vedením 
Bc. Ondreja Hipského, Bc. Daniela 
Stachoviča a Bc. Jána Nemečkaya.  Dáva 
nám priestor na to, aby si naše deti 
vytvárali pozitívny vzťah k prírode. Príroda 
pomáha mozgu uvoľniť sa, naštartovať a 
znižovať stres. Už klasický grécky filozof 
Aristoteles vyslovil myšlienku: „Vo všetkých 
veciach prírody existuje niečo nádherné.“  
Všetkým Vám, ktorí ste sympatizantmi 
našej organizácie alebo Vám nie je 
ľahostajný osud našej prírody, chceme 
povedať, že Vaše emocionálne prepojenie 
s prírodou bude tým väčšie, čím viac času 
v nej strávite. Na záver všetkým želáme: 

„Vianoc šťastný čas, a nech ten rok 
nastávajúci Vám zdravie, šťastie 
a spokojnosť prinesie.“

MO SRZ Brodské

Text: Mgr. Marek Novák
Foto: Patrik Kaiser

Všetkým cukrárkam patrí veľká vďaka za 
ich ochotu a šikovnosť.
V decembri sa tradične uskutoční 
posedenie pri vianočnom stromčeku, 
ktoré usporadúvame pre občanov našej 

obce nad 70 rokov. Na ňom vystúpia 
deti folklórnej skupiny pod vedením pani 
Antálkovej.
Na záver by som chcela poďakovať 
všetkým aktívnym členkám našej 
organizácie i aktívnym obyvateľom našej 
obce, ktorí sa zúčastňujú nielen našich 
akcií, ale i akcií ostatných organizácií.

Dovoľte mi zaželať Vám všetkým 
príjemné prežitie sviatkov Vianočných 
a v novom roku veľa zdravia, šťastia, lásky 
a spokojnosti.   

Polčinová Ludmila
predsedkyňa ÚŽS 

DHZ obce Brodské 2023

využiť na túto súťaž centrum obce, kde by 
sme chceli zabezpečiť aj skákacie hrady 
pre deti a podobne. Tak  isto sa nám veľmi 
zapáčila súťaž vo formáte TFA a radi by 
sme vyskúšali zorganizovať takúto súťaž.
Tento rok bude viac ako po minulé roky 
dôležitá spolupráca s obecným úradom. 
Táto spolupráca bola vždy na vysokej 
úrovni a pevne verím, že aj tento rok 
nebude výnimkou. Naša organizácia je 
vždy v plnej miere súčinná s potrebami 
obecného úradu a tak to bolo vždy aj 
naopak, za čo sme boli a sme vďační.
Záverom tohto článku by som chcel 
v mene našej organizácie zaželať, všetkým 
obyvateľom obce Brodské, príjemné 
prežitie vianočných sviatkov v kruhu 
rodiny a blízkych. 

Prajem Vám všetko dobré v novom roku 
2024, hlavne šťastie, zdravie a už ako 
obyčajne - nech nás všetky krízové situácie 
obchádzajú.

S pozdravom 
veliteľ DHZ Brodské Turček Juraj



8  Brodčan Pätnáste číslo 2023   Pätnáste číslo 2023 Brodčan 9

Baník
Zdravíme všetkých priaznivcov Baníčku. 
Rok 2023 utiekol ako voda a my by 
sme vám ho chceli trošku priblížiť a 
zosumarizovať.

Na jeseň nás reprezentovali opäť tri 
kategórie a konkrétne to sú A-mužstvo 
dospelých, v mládežníckych nastala jedna 
zmena, tento ročník to niesu U9 a U11,ale 
U11 a premiérovo U13.

U11: Naši najmladší mali mierne 
turbulentnú jeseň, keď vo viacerých 
zápasoch nedokázali výborný začiatok 
dotiahnuť do úspešného konca a bohužiaľ 
o pár bodíkov a tým pádom aj lepšie 
umiestnenie v tabuľke prišli. Napriek 
tomu ukázali veľký futbalový progres a 
potenciál, vidno nazbierané skúsennosti a 
v zápasoch sa bolo na čo pozerať. Netreba 
však zabúdať na to že aj v tejto kategórii 
patríme medzi vekovo najmladšie 
družstvá a to je aspekt ktorý často zohráva 
v zápasoch rolu a už rok naviac je u detí 
obrovský rozdiel. Po jeseni decká figurujú 
na 8. mieste, pozbierali 13 bodov za 4 
výhry,1 remízu a 6 prehier so skóre 35:51.
Najlepším strelcom je Alex Rusnák, ktorý 
rozvlnil sieť počas jesene 16x.
U13: Chlapci a dievčatá z tejto kategórie 
dokonale poznajú súboj Dávida s 
Goliášom. Základ tvoria deti z mladšej 
U11-ky doplnené o starších. Aj za to si 
zaslúžia obrovský obdiv, vedieť že každý 
týždeň proti nim nastúpia chalani o 
hlavu vyšší, niekedy s parametrami už 
dorastenca a každý zápas dobojovať 
do konca, klobúk dole decká. Musíme a 
hlavne chceme to všetkým fanúšikom 
ozrejmiť, lebo pri pohľade na tabuľku tieto 

veci neuvidia. Tá vyzerá síce hrozivo, no 
musíme hľadať hlavne pozitíva.Vieme že 
už jar bude lepšia, ďalšia sezóna taktiež, 
tréneri odvádzajú maximum a udržať 
pozornosť detí pri týchto (bohužiaľ) 
debakloch je úloha neľahká. V zápasoch 
kde boli proporcie súperov aspoň o kúsok 
podobnejšie našim Žihadéukám sme 
mohli byť dokonca kritický, keďže sme 
doplatili na horšiu koncovku a o body sme 
sa pripravili sami, napríklad v súbojoch s 
Petrovou Vsou alebo v Sekuliach. Zatiaľ je 
to teda v tabuľke posledná priečka bez 
bodu,Alex Rusnák sa trafil 3x a aj v tejto 
kategórii je najlepším strelcom.

A-mužstvo: U dospelých zažívame zatiaľ 
najlepšiu sezónu za veľmi dlhé obdobie. 
Dlho sme viedli pomyselný pelotón a 
zosadil nás až Spartak Stráže v priamom 
súboji na ich pôde. Na úpešnej jeseni 
má zásluhu veľa faktorov. Konečne sa 
nám vyhýbajú časté zranenia ktoré nás 
zužovali po minulé ročníky, keď sme 
dokázali v jednom zápase prísť aj o troch 
hráčov, dobré výkony v obrane a rovnako 
v útoku, kde nás gólmi a asistenciami 
ťahali najmä Gabo Trubiroha a legionár 
Joedson Fernandes.Faktor hráčov z 
Brazílie je silný a nebudeme sa tváriť že 
je to inak. Táto partia však ovplyvňuje 
svojou kvalitou aj súperov, ktorí reagujú 
rozlične. Niektorí nás odsudzujú, iní na nás 
poľujú a často sú ich zákroky za hranicou, 
niekedy sa v pozitívnom zmysle slova 
dokážu vybičovať k lepšiemu výkonu a 
naše zápasy tak mali parametre hodné 
vyššej súťaže. Veľkú zásluhu na boji o špicu 
majú samozrejme aj Ludvik Barkóci, ktorý 
nás manažuje a kondičný tréner Maťo 
Seman, ktorý chalanov dokázal posunúť 
za krátky čas o niekoľko levelov vyššie 
najmä po kondičnej stránke a pracuje aj 
na tej taktickej .Chalani prispeli nemenej 
svojou účasťou na tréningoch, ktorá bola 
taktiež oproti minulosti nadpriemerná. Do 
jarnej časti teda vkročíme z 2. miesta, keď 
sme vybojovali 31 bodov za 10 výhier,1 
remízu a 2 prehry so skóre 41:17.Najlepším 
strelcom je už avizovaný Gabo Trubiroha 
s 11-imi zárezmi, Joedson má o 2 menej. 
Jedna z vecí na ktorej treba zapracovať,je 
rozhodne disciplína v zápasoch, ale to už 

necháme na tréneroch.

Hodnotenie jesene od trénerov a 
predsedu klubu:

Mikuláš Štiftner a Michal Bílek 
(tréneri mládeže):
Na začiatok by sme chceli poďakovať 
všetkým deťom a ich rodičom za 
zvládnutú jeseň, ktorú hodnotíme 
prevažne pozitívne. Čo sa týka 
U11,nemáme vyhradenú vec s ktorou by 
sme neboli spokojní, musíme jednoducho 
stále trénovať a zdokonalovať sa, aby 
boli naše výsledky na jar ešte lepšie. Aj 
keď sú to deti,musíme zlepšit prístup a 
zodpovednosť v tréningoch a takisto aj 
v zápasoch.Teší nás že decká sú dobrá 
partia a držia spolu aj keď sa nedarí. My 
ako tréneri sme sa podujali k tomu aby 
v Brodskom futbal naďalej napredoval 
a aby sme aj našich zverencov videli 
v budúcnosti v A-mužstve.Čo sa týka 
kategórie U13,musíme sa aj tu opierať o 
jadro z U11,ale vždy sme to zvládli a bude 
to každou polsezónou lepšie. Pasujeme 
sa najmä s tým že naše deti sú mladšie 
ako v druhých družstvách ale sme radi že 
môžme udržať aj túto kategóriu. Máme 
dobrý základ do budúcnosti a karta 
sa raz otočí. Musíme ešte poďakovať 
Edovi Hesekovi,ktorý nás posilnil a je 
súčasťou nášho trénerského tímu a 
Miškovi Gulíškovi,ktorý nám ako hráč 
MFK Skalica na tréningoch vypomáhal a 
ukázal deckám kam sa svojou poctivou 
prácou môžu dostať. Ďakujeme všetkým 
za podporu a dúfame že na jar sa vrátime 
silnejší.

Martin Seman 
(kondičný tréner A-mužstva):
Vážení brodčania,
Chcem sa vyjadriť k skvelému úsiliu a 
odvedenej práci nášho tímu počas tejto 
futbalovej sezóny. Naši hráči preukázali 
neuveriteľnú oddanosť a odhodlanie na 
ihrisku, čo ma nesmierne teší a hrdí ma 
byť ich trénerom.
Vidím, že sme dosiahli za krátky čas 
výrazný progres a zaznamenali úspechy 
vďaka tvrdej práci a tímovej koordinácii. 
Naše víťazstvá a kvalitné výkony sú 
odrazom neustáleho úsilia každého hráča, 
a som presvedčený, že sme spolu dosiahli 
skvelé výsledky.
Výnimočné momenty a góly, ktoré sme 
dosiahli, sú dôkazom kvality a zanietenia 
nášho tímu. Je pre mňa poctou pracovať 
s takýmto talentovaným a oddaným 
kolektívom.
Chcem sa poďakovať všetkým, ktorí nás 
podporovali počas celého pol roka.
Teší ma, že sme vytvorili silné puto nielen 
medzi hráčmi, ale aj so všetkými fanúšikmi. 
Dúfam, že sme vás dostatočne potešili 
výkonmi a každý zápas ste si užili.
Ďakujem vám za pozornosť a podporu.

S úctou,
Martin Seman

Ludvík Barkóci (predseda klubu):
Rok 2024 znamená pre nás veľa výziev. 
Hlavnou výzvou je udržať a hrať v obci 
dobrý futbal.
Taktiež by som chcel v mojom mene 
poďakovať všetkým hráčom, či už A – 
mužstvu, ale i deťom, výboru, trénerom 
a všetkým tým, ktorí sú nápomocní 
v činnosti TJ Baník Brodské. Ďakujem 
im za podporu a pomoc.  Vďaka patrí aj 
fanúšikom, bez ktorých by futbal nebol 

futbalom.
V neposlednej rade by som chcel 
poďakovať i v mene výboru TJ Baník 
Brodské aj pánovi starostovi Vladimírovi 
Kocúrovi za spoluprácu.

Na záver vám želám šťastné a pokojné 
Vianoce a všetko dobré do Nového roku 
2024.

Predseda Ludvik Barkoci

Čo teda zaželať do jarnej časti?
Žihadéukám z U11 najmä väčšie šťastie 
v zakončení a dobre rozbehnuté zápasy 
dokázať dotiahnuť do konca. Veríme že 
budú v tabuľke stúpať vyššie.
U13 želáme hlavne pevné nervy, nestratiť 

chuť do futbalu,úspešnú zimu a body na 
jar určite prídu.
“Áčkarom” prajeme aby im vydržalo zdravie 
a vyhýbali sa zraneniam, gólovú potenciu 
minimálne ako na jeseň, taktiež karty aby 
sme vídali menej a veríme v 1. miesto po 
poslednom zápase.

V neposlednom rade chceme 
poďakovať všetkým, ktorí nás celý 2023 
sledovali, podporovali a pomohli nám 
k dosiahnutým výkonom. Fanúšikom, 
usporiadateľom, členom výboru, 
hospodárovi a takisto fotografke Miške 
Gulíškovej, vďaka ktorej máte z väčšiny 
zápasov aj kvalitný obrazový materiál.
Ešte raz, ďakujeme
PODME BANÍK

Športový klub CF 90885
Milí čitatelia,
Chceli by sme Vás oboznámiť s aktivitami 
za rok 2023. Začiatkom roka sa konala, 
už tradične, súťaž STEVE CUP, ktorej sa 
zúčastnili naše atlétky: L. Bartalová, V. 
Mačišovská, S. Chovancová, A. Smolková, 
S. Šimonová, K. Puškáčová, N. Kalčíková, 
V. Chovancová. Pre dievčatá bolo 
nachystaných niekoľko silovo-kondičných 
disciplín. O poradí rozhodol najlepší čas. 
Na pódiu víťazov sa tento rok umiestnili: 
3. miesto – V. Marčišovská, 2. miesto – 
S. Šimonová, 1. miesto – L. Bartalová. 
Odovzdávania cien a medailí sa zúčastnil 
aj náš čestný hosť pán Š. Hesek, po ktorom 
je podujatie aj pomenované. 

Tento rok sme sa zamerali aj na rozšírenie 
klubu o nové druhy športovej aktivity 
– závody horských bicyklov. V apríli sa 
zahájila sezóna pre horských cyklistov. 
Náš tím reprezentovali L. Kalčík a M. 
Kudoláni. Chalani sa zúčastnili niekoľko 
závodov, ktoré je potrebné spomenúť 
nakoľko priniesli medajlové úspechy 
a celkom úspešnú sezónu. V priebehu nej 
sme sa rozrástli aj o ďalších nadšencov 
reprezentovať náš tím a to: V. Jakubec a M. 
Krňa, ktorí mali taktiež peknú sezónu na 
nižšie spomenutých podujatiach. 

Závody: 
Škoda Cup Sv. Jur 
L. Kalčík 1. miesto a M. Kudoláni 9. miesto.
Kalnica Bike Fest 
L. Kalčík 4.miesto a M. Kudoláni 9. miesto.
Škoda Cup Stupava 
L. Kalčík 2. miesto a M. Kudoláni 4. miesto.
Karpacký Pedál
L. Kalčík 2. miesto a M. Kudoláni 5. miesto.
Gravel Sudomír
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L. Kalčík (nedokončené pre technické 
problémy počas celého závodu:D) a M. 
Kudoláni 29. miesto.

V priebehu sezóny sme skúsili šťastie aj 
v preteku Duatlon Pezinok, ktorý sa skladal 
z dvoch disciplín – 5km behu a 20km jazda 
na cestnom bicykli. L. Kalčík tu v silnej 
konkurencii obsadil 7. miesto a ukončil 
svoju sezónu. M. Kudoláni pokračoval 
v závodoch horských bicyklov: 
Cyklomaratón Horné Sŕnie – 9. miesto,
Ivánka MTB Cup – 7. miesto,
Gajarský Kovian – 9. miesto,
Novodubnický maratón – 34. miesto.

Týmto sa chcem všetkým menovaným 
za klub horských bicyklov poďakovať 
a tešíme sa na ďalšiu sezónu. 
V spolupráci viacerých organizácií v našej 
dedine sa 3. júna uskutočnil deň detí. 
Akcia potvrdila svoju obľúbenosť hojnou 
účasťou. Naďalej sme však pracovali na 
rozrastaní klubu. V septembri prvý krát 
vybehli na trávnik naši malí futbalisti od 
veku 4. rokov, ktorí sú  súčasťou programu 
Deti v pohybe. Majú niekoľko tréningov 
týždenne a čoskoro ich čakajú prvé 
priateľské zápasy. 

Posledným športovým podujatím 
bola novembrová súťaž Strong Race 
v meste Břeclav. Podujatie prinieslo veľa 
medailových umiestnení, kde pozbierali 
naši atléti všetky cenné kovy. 

M. Bilková – 3. miesto
S. Chovancová – 3. miesto
N. Pavlovičová – 2. miesto 
N. Kalčíková – 2. miesto
V. Marčišovská – 1. miesto
L. Bartalová – 1. miesto
M. Mokrohájsky – 1. miesto 

Súťaž bola zasa zameraná na silu aj 
kondíciu, kde naši reprezentanti ukázali 
dobrú pripravenosť. Výsledky hovoria 
samé za seba. 
Týmto sa chcem poďakovať všetkým 
členom, ktorí reprezentovali náš klub 
a vďaka patrí aj pánovi starostovi za 
podporu. 

Prajeme krásne prežitie sviatkov, veľa 
zdravia a úsmevu na tvári aj v novom roku. 
Naše motto: Nový rok, nové ciele!

S pozdravom, A. Michalovský.
Pavlovičová, Chovancová

Tento školský rok 2023/2024  sme otvorili 
už 3. ročník TURISTICKÉHO KRÚŽKU PRI 
ZŠ BRODSKÉ, určený pre všetky deti našej 
školy. Tento školský rok máme prihlásených 
41 detí, čo je skoro dvojnásobok oproti 
minulému školskému roku.
Náš krúžok spája viaceré témy, ako 
spoznávanie okolia našej obce  a Záhoria 
v rámci klasickej turistiky , ďalej rozvíjanie 
zmyslov detí v prírodnom prostredí 
formou rôznych hier ,  podpora ich sily 
a vytrvalosti pri zdolávaní prekážok , 
napr. pri  prevýšení u turistiky v horách. 
Taktiež im približujem  iné kultúry , jazyky 
a tradície iných národov, a to z pútavých 
príbehov z ďalekých ciest , ktoré som 
absolvovala . Pobytmi v prírode taktiež 
podporujeme ekologické myslenie detí 
a environmentálnu výchovu, ako ochrana 
a obnova prírody, význam recyklovania, 
úcta k živému, zachovávanie nášho 
kultúrneho dedičstva a tradícií. 
Ročník 2022/2023 sme ukončili 3dňovým 
výletom  na Oravu a to v júni 2023, 
kde si deti užili návštevu pre nich 
iného, rázovitého kraja. Navštívili sme 
múzeum Oravskej dediny v Zuberci, 
prešli sa Kvačianskou dolinou k Mlynom 
Oblazy, vyskúšali si svoju kondíciu 
výstupom na Ťatliakovu chatu. Dopravu 
autobusom na tento výlet sme hradili 
z výťažku z Vianočných Trhov v našej 
dedine ,ktorý sme za pomoci sponzorov 

TURISTICKÝ KRÚŽOK 
pri ŽS BRODSKÉ

a dobrovoľníkov s deťmi zorganizovali. 
Pre úspešnosť tejto akcie , organizujeme 
s deťmi  tento rok už 2. Ročník Vianočných 
trhov 21.12.2023 a veríme že s pomocou 
sponzorov, vedenia našej ZŠ a obecného 
úradu a dobrovoľníkov , rozšírime ponuku 
, spestríme program a tým  dokážeme 
prilákať aj hostí nielen z našej obce.
Tento školský rok sme s deťmi stihli navštíviť 
Prírodovedné múzeum SNM v Bratislave , 
ako aj návštevu nášho hlavného mesta 
a jeho historického centra, deti si pozreli 
, kde sídli hlava nášho štátu.  Prechádzky 
okolo našej rieky Moravy a jej starých 
ramien bývajú súčasťou nášho programu 
, ako aj rôzne edukačné hry v prírode. 
Naplánovaných máme viacero akcií, ako 
stanovačka, účasť na akciách, ktoré sú 
zamerané na zber odpadkov v okolí obce 
( na takejto sme sa zúčastnili  aj v marci 
2023, ktorú organizoval miestny rybársky 
zvaz), máme v pláne urobiť koncoročnú 
výstavu fotografií a správ o činnosti krúžku. 

Som rada, že o tento druh aktivity, je 
v detských radoch záujem, a dokážeme 
tak vytvárať konkurenciu dnešným 
moderným trendom a technológiám, 
kedy deti čas strávený pri tabletoch 
a telefónoch dokážu vyvážiť zmysluplným 
pohybom v prírodnom prostredí.
,,Nedokážeme deťom ukázať celý svet 
ale môžeme im ukázať ako sa naň môžu 
dívať.,,

Hesková Martina
Vedúca turistického krúžku pri ZŠ Brodské

ZRPŠ v roku 2023
Na začiatku si dovolíme citovať Dalajlámu: 
Prvým krokom na ceste k šťastiu je 
učenie sa. V zmysle Školského systému 
základné školy poskytujú základné 
vzdelanie, zabezpečujú intelektový, citový 
a senzoricko-motorický rozvoj žiakov v 
zmysle vedeckého poznania a v súlade 
so zásadami vlastenectva, humanity a 
demokracie. 
V profile našej školy stojí, že tvorivé 
prostredie a dobrú atmosféru sa škola 
usiluje vytvárať zapojením samotných 
žiakov, ich rodičov, všetkých zamestnancov 
školy i širokej verejnosti do diania v škole 
na základe zásady „Aby sa deti čo najviac 
naučili, musia mať záujem, chodiť do školy 
rady. Preto neoddeliteľnou súčasťou našej 
školy je ZRPŠ a aj z tohto dôvodu sa v ňom 
angažujeme.
Aj v tomto roku sme sa zo všetkých 
síl snažili zabezpečiť úzku spoluprácu 
školy a rodičov a spolu s vedením 
obce spolupodieľať sa finančne, 
materiálne, organizačne na skvalitňovaní 
a modernizácii vybavenia školy, ako i 
podieľať sa na podpore a uplatňovaní 
nových technológií na škole. Keď na  
hodine chémie p. učiteľka položila 
otázku - Čo sa vyparuje rýchlejšie než 
voda?- Peniaze, - prihlásil sa Teodor, - sú 
to peniaze! Aj preto sme všetky aktivity 
vyvíjali bez nároku na finančnú odmenu 
a vo svojom voľnom čase, častokrát aj 
využitím dovolenky.

Na školský rok 2023/24 je zloženie ZRPŠ 
nasledovné: Dana Pavelková, Martina 
Hesková, Bc.Michala Hésková, Mgr.Barbora 
Sedalíková, Mgr.Božka Bílková, Zuzana 
Hesková, Ing. Ria Marčišovská, Ing. Adrian 
Berec,  Martina Šimková
S koncom školského roka sa s našim 
kolektívom ZRPŠ rozlúčila Markéta 
Marčišovská, ktorej sa touto cestou 
chceme poďakovať za deväť rokov 
obetavého nasadenia v prospech našich 
detí.
Poďme sa spoločne pozrieť na to, čo sa 
nám v roku 2023 podarilo zrealizovať:
 18. februára 2023 sa uskutočnil 
tradičný Rodičovský ples, kde zábava 
trvala až do skorých ranných hodín. Vďaka 
patrí všetkým organizátorom, vtipnému 
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moderátorovi, deťom za program 
a sponzorom za úžasnú tombolu.  
V neposlednom rade veľká vďaka patrí 
zabávajúcim sa rodičom a priateľom školy. 
Výťažok z plesu bol 1550 €
 Na konci školského roku sme venovali 
končiacim deviatakom tričká, ako 
pamiatku na školu
 3. septembra 2023 sme v našej škole 
privítali nových prváčikov. V našom mene 
sme im odovzdali pre šťastie medvedíkov. 
Deviataci dostali stužky a perá a poprosili 
sme ich, aby to ešte jeden školský rok 
vydržali. 
 25. októbra 2023 sme spolu so ZŠ 
zorganizovali Plenárnu schôdzu, kde sme 
prezentovali naše aktivity v školskom roku 
2022/23  Na školský rok 2023/24 sme 
schválili výšku príspevku 15  € na prvé 
dieťa pokiaľ navštevuje našu školu a 10 € 
na každé ďalšie dieťa.  
 4. november 2023 bol dňom 
Lampiónového sprievodu. Ten bol 
odprezentovaný aj na našej fcb stránke 
s veľkým ohlasom, aj keď bol kvôli počasiu 
preložený o jeden deň. Deti si pochutili na 
„hotdogoch“ a čajíku. Veľké poďakovanie 
patrí organizačnému výboru, deviatakom, 

pedagógom a nemenovanému 
sponzorovi za poskytnutie vína, ktoré bolo 
našimi dievčatami uvarené a podávané 
za dobrovoľný príspevok. Nesmieme 
zabudnúť spomenúť veľkú pomoc hasičov 
a rodičov. Výťažok z tejto akcie bol 367 € 
Nakoľko sa odborná porota nevedela 
zhodnúť na víťaznej výzdobe domu, bolo 
udelených 7 cien- Zuzkou Heskovou 
vyzdobený lampáš.
A v decembri tradične Mikulášske darčeky
Aktivity, na ktoré sme získanými 
prostriedkami prispeli....
Darčeky pre 1. a 9. ročník ZŠ, Kúzelná 
fyzika ZŠ, Pohybová aktivita v  ZŠ, 
Príspevok na autobusovú dopravu, 
Kino pre ZŠ, Tombola na karneval, 
Sladkosti na Mikuláša. Toto všetko 
v celkovej hodnote  1452 €
Všetky naše aktivity a aj to, kto ich 
zabezpečuje  si môžete pozrieť na našej 
stránke https://www.facebook.com/
zrps.pri.zsbrodske. Ak máte nejaké 
nápady na zlepšenie našej činnosti, 
prosím, podeľte sa o to s nami. Všetky 
naše sny sa môžu splniť, ak máme snahu 
ich zrealizovať, veď to činíme pre deti 
a našu  školu. A ako bolo na začiatku, 
tak nech je aj na konci citát, ale taký na 
odľahčenie. 
„Od učenia ešte nikto nezomrel, ale 
načo riskovať.“ - Albert Einstein

Ing. Adrian Berec

V  školskom roku 2022/23 sme mali v škole 
9 tried, z toho 4 na I. a 5 na II. stupni. Spolu 
všetkých žiakov bolo 175, siedmi žiaci 
boli evidovaní ako žiaci so špeciálnymi 
výchovno-vzdelávacími potrebami. 
V školskom klube bolo 28 detí v dvoch 
oddeleniach. 
Školskú dochádzku v uplynulom školskom 
roku absolvovalo v našej škole 21 žiakov. 
Všetci boli zaradení na školy II. cyklu.
Žiaci boli klasifikovaní v zmysle školského 
vzdelávacieho programu. Z celkového 
počtu 181 žiakov neprospelo 14 žiakov, 
7 žiakov opakuje ročník. Jeden žiak robil 
komisionálne skúšky. 
Pri hodnotení správania bolo hlavnou 
príčinou znížených známok a výchovných 
opatrení porušovanie školského poriadku. 
Za celý školský rok bolo udelených 6 
znížených známok zo správania na stupeň 
2 a 6 znížených známok na stupeň 3. Bolo 
udelených 53 napomenutí a pokarhaní 
od triedneho učiteľa a od riaditeľa školy.  
Súčasne však 13 žiakom bola udelená 
pochvala od riaditeľa školy a boli za svoje 
úspechy odmenení. Boli to nasledovní 
žiaci: 

Základná škola, 
Školská 281, Brodské

Miloš Pelikán, Emília Hladíková, Zara 
Sedalíková, Šimon Hipský, Adam Jakubec, 
Veronika Hlaváčová, Leo Čulen, Viktória 
Marčišovská, Samuel Vávra, Lukáš Šimek, 
Jakub Mišáni, Silvia Jurková a Michal Malík.
Za súťaž školskej knižnice boli tiež ocenení:
Miloš Pelikán, Kristína Mamojková, Marcus 
Knap a Simona Jerhotová.
Žiačkou roka sa stala Viktória Marčišovská.

veteránov. Pripomenuli sme si tiež Mesiac 
úcty k starším a deti zo školského klubu 
detí vyrábali darčeky pre starých rodičov. 
Žiaci 9. ročníka sa zúčastnili prezentácie 
stredných škôl v Senici – Kam na strednú? 
K medzinárodnému dňu školských knižníc 
prebehla v našej školskej knižnici súťaž 
O najväčšiu, najmenšiu a najťažšiu knihu. 
Zároveň sme sa zapojili do celoslovenského 
projektu Záložka do knihy spája školy. 
Partnerskou školou nám bola Spojená 
škola v Chminianskych Jakubovanoch. 
S touto školou sme si vymenili 100 
záložiek do kníh, ale i prezentácie o našich 
školách a obciach. V októbri všetci žiaci 
školy navštívili divadelné predstavenie 
Aladinova zázračná lampa a zábavno-
vzdelávacie predstavenie pásma 
experimentov s fyzikou. Predstavenie 
malo názov „Kúzelná fyzika“.
 
V novembri sme pripravili výzdobu 
a zúčastnili sme sa Lampiónového 
sprievodu, ktorý pripravilo ZRPŠ. Zároveň 
bola upravená i výzdoba školy, boli 
vystavené jesenné práce žiakov. Zapojili 
sme sa do súťaže iBobor pre žiakov 2. až 
9. ročníka a zúčastnili sme sa okresného 
kola Olympiády zo slovenského jazyka. 
11.  novembra sme si uctili pamiatku 
vojnových veteránov pri pomníku 
padlých. Žiaci 9. ročníka si vyskúšali na 
nečisto deviatacky monitor v testovaní 
Komparo a zapojili sme sa do súťaže 
Ypsilon – Slovina je hra. Žiaci 1. a 2. ročníka 
boli na exkurzii v Strážnici. Radujme sa, 
veseľme sa – taký bol názov aktivity, ktorej 
sa zúčastnili v skanzene a bol venovaný 
adventným a vianočným tradíciám. 
Uskutočnili sa prezentácie stredných škôl 
pre žiakov 9. ročníka.
 
V decembri k nám ako každý rok prišiel 

V školskom roku sme dosiahli aj 
úspechy v predmetových olympiádach 
a postupových súťažiach:
Olympiáda zo slovenského jazyka 
a literatúry,
iBobor,
Olympiáda z anglického jazyka,
Skalická poviedka,
Dobšinského rozprávka,
Scratch Cup,
Matematický klokan,
Pytagoriáda,
Zvierací čin roka,
Slovina je hra,
Farby jesene.
Okrem toho sme sa bez umiestnenia 
zúčastnili i ďalších súťaží.
Škola organizovala alebo sa zúčastnila 
množstva akcií a aktivít.

V mesiaci september boli žiakom vydané 
vzdelávacie poukazy a taktiež prebehol 
ich zber. Zároveň prebehol zber údajov 
pre centrálny register. Uskutočnila sa 
i beseda s Políciou pre žiakov II. a III. ročníka 
– Bezpečnosť na železnici. Pripravili sme 
výzdobu na výstavu ovocia a zeleniny 
do kultúrneho domu. Žiaci 8. ročníka išli 
v rámci Európskeho týždňa športu na 
cyklovýlet Adamov – Gbely. Prebehol 
i Európsky deň jazykov, do ktorého bola 
zapojená celá škola. Zapojili sme sa do 
aktivít, ktoré pripravilo Európske centrum 
pre moderné jazyky Rady Európy, ale 
pripravili sme i vlastné aktivity. Zapojili 
sme sa ako pomoc organizátorom do 
celoslovenskej charitatívnej zbierky Biela 
pastelka.

 Október – v rámci sezónnych pohybových 
činnosti žiaci 2. ročníka púšťali šarkany, 
uskutočnilo sa školské kolo Olympiády zo 
slovenského jazyka a literatúry. Vyrábali 
sme kvety – maky ku Dňu vojnových 

Mikuláš, pre ktorého si jednotlivé triedy 
1. stupňa pripravili pekné vystúpenia. 
Žiakom bol odprezentovaný tréning 
boxu, kde si žiaci mohli odskúšať svoje 
fyzické, ale i psychické limity. Tréning 
bol prispôsobený jednotlivým vekovým 
kategóriám. Zúčastnili sme sa turnaju 
vo vybíjanej. Žiaci 4. ročníka si pripravili 
aktivitu – Stolovanie a príprava pokrmov 
a druháci sa zúčastnili exkurzie v Hasičskej 
zbrojnici v Brodskom. Pripravili sme 
vianočnú výzdobu na výstavu do 
kultúrneho domu a zapojili sme sa do 
projektu Vianočná pošta. Žiaci vyrábali 
vianočné pohľadnice a poslali do zariadení 
pre seniorov v Liptovskom Mikuláši 
a Hlohovci. Taktiež sme sa zapojili do 
projektu „Koľko lásky sa zmestí do krabice 
od topánok“. Krabičky od nás smerovali 
do Domu seniorov v Brodskom. Výzdoba 
v celej škole sa zmenila na vianočnú.
   
 V januári sme sa zúčastnili okresného kola 
Olympiády v anglickom jazyku. V škole 
sme mali putovnú výstavu k 100. výročiu 
narodenia spisovateľky Kláry Jarunkovej a 
prváci si vysadili minizáhradky.
Mesiac február začal kariérnym 
poradenstvom pre žiakov 6., 7. a 8. ročníka. 
Usporiadali sme detský karneval, žiaci 
1. až 3. ročníka sa zúčastnili exkurzie do 
kníhkupectva Pantha Rei, kde bol pre nich 
pripravený zaujímavý program vrátane 
prítomnosti spisovateľky Toni Revajovej 
a bábkové divadlo. Uskutočnili sa triedne 
a školské kolá súťaže Hurbanov pamätník, 
zúčastnili sme sa krajského kola Olympiády 
z anglického jazyka a uskutočnil sa 
lyžiarsky výcvik v Žiarskej doline.
 
V marci sme boli na obvodnom kole 
Hurbanovho pamätníka, zúčastnili sme 
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sa vyhodnotenia súťaže Dobšinského 
rozprávka a uskutočnili sa aktivity 
s Centrom poradenstva a prevencie 
Holíč pre žiakov 6. a 8. ročníka. Prebehlo 
Testovanie T9, okresné kolá súťaže 
Pytagoriáda, súťaž Matematický klokan 
a žiaci 1. stupňa začali chodiť na plavecký 
výcvik do Senice. Žiaci 5. – 7. ročníka 
sa zúčastnili divadelného predstavenia 
v Bratislave a žiaci 6. – 9. ročníka boli na 
vedecko-technickej výstave Aurélium 
v Bratislave. Žiaci 1. a 2. ročníka robili 
aktivitu @Spoločné čítanie. V škole 
bola nainštalovaná jarná a veľkonočná 
výzdoba.
  
Apríl sme začali pohybom a to 
s Miroslavom Bruise Žilkom a jeho 
výchovným, vzdelávacím a pohybovým 
programom „Prejav sa pohybom“. Na 
návštevu k prvákom prišli predškoláci 
a uskutočnil sa aj zápis budúcich prvákov 
do školy. Žiaci boli zapojení v súťažiach 
Scratch Cup a Python Cup, rôznymi 
aktivitami sme oslávili Deň Zeme, navštívili 
sme Ekotopfilm v Kútoch a zapojili sme sa 
ako spoluorganizátori do celoslovenskej 
aktivity Ligy proti rakovine – Deň narcisov. 
Na matematike žiaci oslávili Deň Pí.
  
 V máji boli žiaci 4. ročníka 
zapojení do medzinárodného testovania 

TIMMS. Pre žiakov 1. – 3. ročníka sme 
spoločne so Slovenskou agentúrou 
životného prostredia usporiadali 
prednášku s praktickými ukážkami na 
tému Triedenie odpadu. Žiaci 5. ročníka 
postavili na hodinách dejepisu pravekú 
dedinu a žiaci 1. stupňa si na hodinách 
etickej výchovy vytvorili vlastnú knižku 
s tematikou detských práv. Zapojili sme sa 
do súťaže Mladý záhradkár. Ku Dňu matiek 
bol pre mamy a staré mamy pripravený 
bohatý program v kultúrnom dome.
 
 Mesiac jún už tradične začal 
oslavou Dňa detí a nesie sa aj v znamení 
koncoročných výletov. Počas Dňa detí 
bolo pripravené filmové predstavenie, 
blší trh a mnoho ďalších aktivít. Na 
koncoročnom výlete boli prváci a druháci 
na zážitkovo-náučnej exkurzii vo Včeláriu 
Smolenice, tretiaci a štvrtáci v Čachticiach 
a Podolí, piataci a šiestaci v najväčšom 
trampolínovom parku na Slovensku 
v Bratislave, siedmaci a ôsmaci išli za 
hranice – do Valtíc a Pavlova. Deviataci 
boli v Lanovom parku v Trnave. Svojou 
trochou sme prispeli i k oslavám 30. 
výročia folklórneho súboru. Pred koncom 

školského roka boli žiaci 8. ročníka na 
exkurzii v podniku Schaeffler Skalica, ale 
aj na cyklovýlete v Gbeloch. Žiaci 7. – 9. 
ročníka navštevovali kurz anglického 
jazyka s anglickým lektorom. Uskutočnili 
sa aj Didaktické hry a Účelové cvičenia. 
Poslednou akciou uplynulého školského 
roka bola návšteva zmrzliny v Brodskom.

 Za všetky tieto akcie patrí veľké 
poďakovanie učiteľom našej školy.

V školskom roku 2023/24 sme ukončili 
grantový projekt z operačného programu 
Ľudské zdroje s názvom Inovácie foriem 
a metód výchovno-vzdelávacieho 
procesu v Brodskom. Projekt bol zameraný 
na rozvoj čitateľskej, matematickej 
a prírodovednej gramotnosti. 
Boli sme zapojení do projektu Školské 
ovocie a Rajo – Brejky automat. 
Čo sa týka materiálno-technických 
podmienok – v školskom roku 2022/2023 
boli prevedené vodoinštalačné 
a plynoinštalačné práce v kuchynke, 
elektroinštalačné práce, bola vymaľovaná 
ďalšia chodba a školský klub detí. 
Opravovali sme odpady, prebehli 
stavebné práce na WC a na školskom 
dvore, boli opravené žalúzie a vo všetkých 
triedach zabezpečené sieťky proti hmyzu. 
Výmenou prešli dvere na WC a stoličky 
v zborovni. Do tried boli zakúpené koše na 
triedený odpad a pribudlo aj programové 
vybavenie školy. Informácie o škole 
sú pravidelne aktualizované i na našej 
webovej stránke. 

Za spoluprácu v školskom roku ďakujeme 
rodičom a organizáciám v obci. 

Mgr. Lýdia Hesková

Začiatkom roka 2023 sme mali Karneval. 
Bol to deň plný smiechu, zábavy, tanca 
a radosti. Deti sa prezliekli do masiek 
a o zábavu sa postarala animátorka Mia. 
V marci k nám zavítalo Bábkové divadlo 
s rozprávkou Kocúr v čižmách. Divadielko 
bolo opäť nielen veselé, ale i náučné 
a deti sa veľmi dobre zabavili. Vďaka 
rodine Pelikánovej sme mali možnosť 
privítať v našej MŠ dvoch ľudí, ktorí nám 
ukázali prácu s buldogmi - ,, Terapeutické 
buldočky“ Taktiež v spolupráci s rodinou 
Pelikánovou naša MŠ sa rozrástla 
o hmyzí domček, ktorý deti so záujmom 
pozorujú.  1.jún je sviatok všetkých detí 
na celom svete. Aj tie naše škôlkarské si 
svoj sviatok v materskej škole užili. Na 

starom ihrisku ich čakali hasiči s pestrým 
programom a občerstvením, ktoré 
zabezpečilo rodičovské združenie. Školský 
rok sme ukončili výletom na Lanový 
park v Breclave. U detí mal veľký úspech, 
hlavne ich potešili „mimoňovské“ postavy 
a s nimi záverečná diskotéka.  V školskom 
roku 2023/2024 je do Materskej školy 
zapísaných 49 detí. Od začiatku je plný 
rozmanitých aktivít pre deti. V septembri 
sme mali deň mlieka, kde deti s pani 
učiteľkami prišli oblečené v bielom 
a vyrobili spoločnú prácu z obalov 
mliečnych výrobkov. Pri príležitosti „ Dňa 
zdravej výživy“ sme mali Jabĺčkový beh, pri 
ktorom deti prekonávali rôzne  prekážky, 
súťažili medzi sebou a nakoniec dostali 

odmenu v podobe sladkého jablka. 
V spolupráci v rodičovským združením 
sme organizovali Deň rodiny a školy. Dňom 
rodiny sa snažíme zabezpečiť to, aby si 
rodičia plne užili so svojimi deťmi krásne 
popoludnie, kedy sa budú venovať jeden 
druhému a spoločne budú upevňovať 
svoje puto spoločnou aktivitou pri 
vyrábaní rôznych výrobkov. Pani kuchárky 
pripravili ochutnávku nátierok, ktoré 
deti počas roka jedia a rodičia priniesli 
napečené dobroty.  Na konci októbra sme 
mali Halloween. Deti sa nám predstavili 
v rôznych strašidelných maskách a užili si 
kopu zábavy pri diskotéke. Tak ako každý 
rok, ani tento rok tomu nebolo inak a 
prišiel nás navštíviť Mikuláš aj so svojím 
pomocníkom anjelikom. Škôlkari si opäť 
pripravili krásny a bohatý program. Mikuláš 
bol nadšený, a preto detičky obdaroval 

Materská škola Brodské

Pres Záhorí, pres generácie

sladkými balíčkami. Nezabudol ani na deti, 
ktoré sa nemohli kvôli chorobe zúčastniť a 
balíčky poslal po pani učiteľkách. Veríme, 
že sa deti zabavili tak dobre ako náš 
Mikuláš s anjelikom a už teraz sa tešíme na 
jeho ďalšiu návštevu budúci rok. Pečením 
medovníčkov a zdobením stromčeka 
sa začíname pripravovať na Vianočné 
sviatky. Koncom toho roka nás bude čakať 
vianočné vystúpenie, s ktorým deti otvoria 
vianočné trhy organizované Turistickým 
krúžkom v Brodskom. 
Touto cestou by sme chceli poďakovať 
rodine Pelikánovej za zapojenie sa do 
aktivít MŠ, pánovi Papánkovi za opravu 
preliezky pre deti, pánovi Čulenovi za 
pomoc pri osadení preliezok a obecnému 
úradu za spoluprácu počas roka. 
Taktiež veľká vďaka patri všetkým 
zamestnancom MŠ. 

Na záver vedenie MŠ praje všetkým 
pokojné prežitie vianočných sviatkov 
a šťastný Nový rok 2024. 

Katarína Hesková
Riaditeľka MŠ

Ludová hudba Kamarádzi je 
neprofesionálne zoskupenie mladých 
hudobníkov z rôznych kútov Záhoria, 
ktorých okrem priateľstva spája aj láska 
k hudbe a k folklóru. LH sa začala formovať 
v roku 2017. Napredovať a rozvíjať sa 
začala v roku 2018, kedy si muzikantov 
zobral pod svoje krídla umelecký vedúci 
Mgr. Miroslav Buzrla. Zameriavajú sa na 
prezentáciu tradičnej ľudovej hudby 
predovšetkým svojho regiónu. Keďže sú 
z rôznych obcí Záhoria – Kúty, Brodské, 
Závod, Borský Svätý Jur, Skalica, Mokrý Háj 
vystupuje každý v kroji svojej obce a tým ju 
aj reprezentuje. Ide o mladých ľudí od 16 

rokov a v rámci rozvoja svojich vedomostí 
a zručností navštevujú umelecké školy. 
Zúčastňujú sa na vzdelávacích hudobných 
kurzoch na Slovensku ale aj na Morave 
a rozširujú si tak súčasne svoj repertoár. 
V roku 2022 začala LH Kamarádzi 
s umeleckým vedúcim pracovať na 
projekte „Pres Záhorí, pres generácie“. 
Zámerom projektu bolo nahratie 
a následné vydanie úprav ľudových piesní 
zo Záhoria v spolupráci hudobníkov a 
spevákov z tohto regiónu. Pri nahrávaní 
sa tak s LH Kamarádzi zišli Mužský zbor 
Kúcané a Ženská spevácka skupina 
Kútnica z Kútov, FS Lanšper a ich ženská 
spevácka zložka Kukulenki zo Závodu, 
dievčenská spevácka skupina Spjevule 
ze Skalice a heligonkári 2bra3 Šediví 
z Borského Mikuláša. Zo sólistov sa na CD 
predstavil aj Šimon Hipský z Brodského, 
ktorý sa už s LH Kamarádzi zúčastnil na 
viacerých vystúpeniach.
Nahrávanie prebiehalo pod vedením 
zvukového režiséra Martina Vavříka 
a hudobného režiséra Františka Šimka 
v nahrávacom štúdiu ZUŠ Veselí 
nad Moravou. Repertoár vychádza z 

reprezentatívnych prameňov tohto 
regiónu ako napríklad Záhorácke pjesničky 
dr. Janka Blaha alebo Eva Studeničová 
spieva z piesňovej zbierky Karola Plicku. 
Zdrojom pesničiek bol okrem iného aj 
spevník „Brocké, Brocké, Brocké dolina...“, 
čo je zbierka piesní z obce Brodské.
V októbri CD slávnostne pesničkou 
pokrstila dcéra Janka Blaha Helenka 
Jurasovová- Blahová a muzikológ PhDr. 
Peter Michalovič. Vydanie CD z verejných 
zdrojov podporil Fond na podporu 
umenia a Obec Kúty. 
Ďakujeme všetkým, ktorí sa na tomto 
projekte podieľali a podporili ho.
CD Pres Záhorí, pres generácie je stále 
v predaji. V prípade záujmu nás kontaktujte 
na mailovej adrese lhkamaradzi@gmail.
com alebo telefónne číslo +421 911 
784 550.
Album bol taktiež pridaný na platformy 
Spotify a YouTube. Nájsť ho môžete 
prostredníctvom nasledujúcich QR kódov:

Ďalšie informácie o Ludovej hudbe 
Kamarádzi a ich aktivitách nájdete na 
webovej stránke www.lhkamaradzi.sk
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Vidiečanova Habovka 
2023
Vidiečanova Habovka je celoštátna 
postupová súťaž a prehliadka hudobného 
folklóru detí a dospelých. Jej odborným 
garantom a vyhlasovateľom je Národné 
osvetové centrum. Hlavným cieľom 
súťaže je podporovať a rozvíjať poznanie 
folklóru Slovenska, vzťah k tradičnej 
ľudovej kultúre, štýlové interpretačné 
schopnosti muzikantov a spevákov 
a objavovať nové spevácke a muzikantské 
talenty v oblasti interpretácie ľudovej 
hudby. Súťaž je striedavo určená pre deti 
do 16 rokov a pre dospelých od 16 rokov. 
V tomto roku prebiehala súťaž dospelých a 
speváci Kristína Hačundová a David Halás 

Písal sa rok 2014 a ako žiaci deviateho 
ročníka základnej školy sme sa blížili k jej 
úspešnému absolvovaniu. 

Ako menšia skupinka spolužiakov sme 
počas základnej školy navštevovali 
environmentálny krúžok (strom života), 
ktorého náplňou boli okrem iného i 
vychádzky do priľahlej prírody. Hlavným 
zmyslom bola úcta k prírode. Preto s veľkou 
úctou píšem meno Hana Neoveská – pani 
učiteľka, ktorá krúžok a nás samých viedla. 
Neraz sme prechádzali popri židovskom 
cintoríne za obcou. Cintorín bol zarastený, 
pomníky popadané, polámané a taktiež 
tu bola čierna skládka odpadu. Niektoré 
hroby boli dokonca vykopané. Účel 
tohoto počinu si môžeme domyslieť. 
Naše smutné pohľady sa premenili v 
pracovitého ducha.

Pustili sme sa do strihania, hrabania a 
vyvážania. Náš zásah vyvrcholil postavením 
časti spadnutého murovaného oplotenia. 
To všetko už s veľkou pomocou rodičov 
a pani učiteľky Neoveskej s jej pánom 
manželom. Takto sme strávili celé leto 

pred čistením

po čistení Štefan Antálek č.3

z Brodského v sprievode LH Kamarádzi 
postúpili v kategórii speváci a spevácke 
duá až do celoštátneho kola v Habovke, 
kde sa im podarilo v konkurencii spevákov 
z celého Slovenska získať strieborné 
pásmo. Počas novembrového víkendu 
v Habovke LH Kamarádzi využili možnosť 
a navštívili Múzeum oravskej dediny. Na 
záver súťaže sa uskutočnil rozborový 
seminár, na ktorom si kolektívy a sólisti 
vypočuli cenné rady a odporúčania členov 
odbornej poroty. Tá zasadla v zložení: prof. 
PaedDr. Bernard Garaj, CSc. – predseda 
poroty, Mgr. Alžbeta Lukáčová, PhD., PhDr. 
Andrea Jágerová, doc. Ing. Karol Kočík, 
CSc., a Mgr. Michal Noga.
Cesta do celoštátneho kola viedla 
cez regionálne kolo v Gbeloch, 
kde sa v máji konala regionálna 

súťažná prehliadka ľudových hudieb, 
speváckych skupín, sólistov spevákov 
a inštrumentalistov okresov Senica 
a Skalica – PREZ TY GBELY.  Súťaž 
pokračovala v októbri v Špačinciach 
krajským kolom Trnavského kraja - Festival 
hudobného folklóru. V prvých dvoch 
kolách súťažnej prehliadky sa v kategórii 
ľudové hudby predstavili aj FRENDZ BOJS, 
čo je hudobné zoskupenie s heligónkou, 
veľkým bubnom, krídlovkou (trúbkou), 
klarinetom a husličkami. Takáto nástrojovo 
rôznorodá dychovo-sláčiková zostava 
s bubnom sa vyskytovala vo viacerých 
regiónoch západného Slovenska v 
období medzi svetovými vojnami až do 
60-tych rokov 20. storočia. Tieto svadobné 
a zábavové kapely si dávali v snahe odlíšiť 
sa od starších ľudových hudieb anglické 
názvy. Okrem ľudových piesní hrávali 
aj v tom čase populárne šlágre. Stali sa 
integrálnou súčasťou ľudovej kultúry 
20. storočia. Aby sa mohli muzikanti 
LH Kamarádzi predstaviť v takomto 
hudobnom zoskupení, potrebovali 
doplniť chýbajúce nástroje. A práve v 
tom ich podporil Trnavský samosprávny 
kraj, ktorý poskytol dotáciu na kúpu 
veľkého bubna, krídlovky B a klarinetu C 
(netransponované ladenie).

LH Kamarádzi Lada Pavelková

Židovský cintorín v Brodskom
medzi základnou a strednou školou. Za 
vďaku sme považovali najmä pohľad a 
pocit, ktorý nám toto miesto prinieslo po 
vyčistení. Na nejaký čas sa nám podarilo 
toto miesto priblížiť k dôstojnému miestu.
Nejaký čas bol naraz 9 rokov.

To leto je už len zdokumentovanou 
spomienkou. Bez pravidelného udržovania 
nám príroda ukázala svoju húževnatosť.
Tento rok sme si konečne urobili čas 
a pustili sa do čistenia už s členskou 
základňou nášho združenia OZ Prívoz. Aj 
keď náš cieľ je opäť nekonečný, berieme 
ho. Práce prebiehajú s vedomím správy 
majetku UZŽNO SR. Niektoré zmeny, ktoré 
sú výsledkom hrubého vandalizmu, už 
nenapravíme.

Snažíme sa však na tomto pietnom mieste 
udržať dôstojnosť.

Za OZ Prívoz
Ján Halabrín
David Halás

Zážitky z detstva 
a mladosti, na ktoré 
sa nezabúda – Valéria 
Rybárová
Som ročník 1943, takže si toho ešte dosť 
pamätám. Naša generácia mala skromné 
detstvo, ale bohaté na zážitky.  Naši rodičia 
nás viedli k pracovitosti, vedeli sme si 
vážiť všetkého čo sme mali, lebo sme sa 
k tomu museli aj pričiniť . Pomáhali sme 
aj na poli, či to už bolo pri žatve alebo 
zbere rôznych plodín. Chodili sme pásť 
husi a kto mal kravu tak aj kravy. Zobrali 
sme si svačinu,  namazaný chlieb s masťou 
a cibuľou, do fľašky vodu a tam sme si 
nasypali sódrovku(šumienku) a mali sme 
malinovku.
Tešili sme sa na každé sviatky, na Vianoce 
sme chodili koledovať, na Veľkú noc sme 
išli po šľahačke, dostali sme varené vajíčko 
maľované a kto mal bohatú krstnú mamu, 
tak dostal veľké čokoládové vajce v krabici. 
Na Vianoce sa piekla vždy vianočka a na 
Veľkú noc bábovka. To boli  také tradičné 
sviatočné koláče.
K tým našim radostiam patrili aj hody. 
To sme pomáhali mamičkám upiecť aj 
nejaké cukrové (zákusky). Kolotoče sme už 
chodili čakávať na kraj dediny. Pomáhali 
sme kolotočárom robiť ruže z krepového 
papiera a oni nás potom zadarmo povozili.
Tiež bola veľká udalosť zabíjačka. Väčšinou 
bývala na zimu. Potom sme nosili ako 
deti karminu, dostali sme za to nejaké 
korunky a tie sme si nechávali na hody ku 
kolotočom. U hostinca u Dúšku a Mikulov 
bývali charúšky, kde sa tancovalo.
Aj v škole to bývalo ináč ako teraz. 
Mali sme rôzne krúžky, učili sme sa šiť, 

vyšívať a tiež to boli práce na školských 
pozemkoch. O nejakých kúpaliskách sa 
nám ani nesnívalo, vystačila nám naša 
rieka Morava. Nemali sme žiadne módne 
plavky, čo sme mali, to sme si obliekli. 
Potom, keď bola spartakiáda, tak sme 
nosili spartakiádny úbor, to boli žlté tričká 
a modré trenírky. Ale veľmi sme sa tešili, 
keď nám Morava zamrzla. V každej rodine 
boli snáď brusle, hovorilo sa im kvinťáky. 
Boli na kľúč. Kto sa chcel ísť brusliť, tak si 
ich prišruboval na strevíce (topánky).
Neobchádzali nás ani také práce ako 
šúpanie kukurice, pomáhali sme pri 
senách, keď sa sušilo, tak sme hrabali.  
Alebo drápanie peria. To ženy rozprávali 
rôzne príhody aj strašidelné a potom sme 
sa v noci báli ísť na záchod. 
V tú dobu sme počúvali len rádio, tej 
elektroniky nebolo, tak sa obyčajne 
v zime chodilo na besedy. Ponúkali sa 
rôzne buchty, makové, tvarohové a aj 
tie naše dobré zelníky. Mäso sme veru 
nemali každý deň ako dnes. V nedeľu sa 
uvarila hovädzia polievka a mäso sa dalo 
k rajčatovej (paradajkovej) omáčke. Varilo 
sa väčšinou z toho, čo sme si dochovali 
a dopestovali. Treba k večeri boli pečené 
zemiaky s mliekom a nedá sa zabudnúť 
na náš domáci chieb, ktorý sme si doma 
vymiesili  a potom zaniesli do pekárne 
upiecť.
Než sa naša dedina trochu upravila, boli 
všelijaké kopečky, na ktorých  sme sa 
sánkovali. Hračiek sme ani veľa nemali, 
hrávali sme sa uprostred dediny s loptou, 
s guličkami a rôzne hry aj chlapčenské.
Bolo tých zážitkov veľa. Radi a často na ne 
spomíname.

Štefan Antálek – rodák z Brodského
V Prahe, neďaleko stanice metra 
Malostranská, sa nachádza pomník 
venovaný Čechom a Slovákom slúžiacim 
počas druhej svetovej vojny v jednotkách 
Britského kráľovského letectva (RAF – 
Royal Air Force).  Na pomníku nájdete 
aj meno Štefan Antálek. Narodil sa 
1.3.1911 v Brodskom. Bol príslušníkom 
pozemného personálu (mechanik) 311. 
československej bombardovacej perute v 
hodnosti corporal (desiatnik).
zdroje : www.valka.cz, www.fcafa.com

Vľavo súčasný most, vpravo dočasný 
drevený.

Most cez rieku Morava
Pri nízkom vodnom stave Moravy je vedľa 
mosta vidno zvyšky drevených kolov 
zatlčených v jej dne. Jedná sa pozostatok 
dočasného dreveného mosta, ktorý slúžil 
namiesto toho zničeného v apríli 1945 do 
otvorenia súčasného v júni 1949.  
Zdroj www.lanzhot.cz

Prvý úsek Moravskej 
cyklomagistrály 
v Trnavskom kraji už 
spája Skalicu a Holíč
Trnavský samosprávny kraj dokončil prvý 
úsek Moravskej cyklomagistrály v dĺžke 
6,1 kilometra na jeho území. Spája Baťov 
kanál v Skalici a Malú vodnú elektráreň 
na rieke Morava v katastri mesta Holíč. 
Župa realizovala výstavbu cyklotrasy 
formou spolufinancovania eurofondov 
v rámci Programu spolupráce Interreg V-A 
Slovenská republika – Česká republika. 
Stavebné práce boli realizované v 
celkovom objeme vyše jedného milióna 
eur.
„Vybudovaním nového, viac ako 
6-kilometrového úseku Moravskej 
cyklomagistrály, sme jednoznačne zvýšili 
atraktivitu územia okolo Skalice a Holíča. 
Vytvorili sme ďalšiu možnosť aktívneho 
trávenia voľného času na Záhorí, aj  
opačnom brehu rieky Morava. Okrem 
toho sme pred odovzdaním ďalšieho 
úseku v rakúsko-slovenskom pohraničí, 
pričom s prácami na ďalších dvoch 
úsekoch v celkovej dĺžke 10,9 kilometra, 
tentokrát v blízkosti slovensko-
rakúskych hraníc, sme výrazne pokročili. 
Nekončíme a naďalej pokračujeme na 
rozvoji cestovného ruchu, a to aj vďaka 
spolupráci s partnerskými regiónmi 
v Českej republike a Rakúsku,“ povedal 
trnavský župan Jozef Viskupič.
Výstavbu 6,1-kilometrového úseku 
realizovala od marca spoločnosť Eurovia 
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Výstavu zahájili svojím vystúpením 
dievčence z DFS Brodčánek. Všetky piesne, 
či sólové, alebo k tancu, mali spoločnú tému 
práce a úroda z polí a záhrad. Obecenstvu 
sa vystúpenie páčilo a odmenilo ich 
patričným potleskom. Veľkou expozíciou 
prispeli žiaci našej ZŠ. Nápadom a fantázii 
sa medze nekládli. Všetky výtvory, ktoré 
boli na paneloch alebo na zemi boli 
veľmi nápadité pri výbere materiálov a 
výtvorov z nich. Výstavy sa zúčastnilo 23 
vystavovateľov. Najviac bolo vystavených 
jabĺk, až 65 skupín. Vidieť, že im záhradkári 
venujú veľkú pozornosť. Hrušiek bolo 
iba 7 druhov, tiež slivky, jedlé gaštany, 
figy a hrozno bývajú vždy v menšine. 
V zelenine bývajú zastúpené všetky 
druhy potrebné v domácnosti. Ich počet 
a rozmanitosť väčšinou určuje počasie. Na 
tejto výstave sme napočítali 45 skupiniek 
rôzneho zoskupenia. Už viacej rokov 
výstavu spestrujú aranžmány, viazané 
kreácie zo suchých aj živých materiálov, 
kvetov, travín, drevín a plodov. (Tie 
zaujímavé nápady treba vidieť.) Súčasťou 
výstavy býva ocenenie najkrajších, alebo 

SK, a. s., ktorá uspela vo verejnom 
obstarávaní so sumou takmer milión 
eur s DPH. Nová cyklotrasa vedie po 
korune ľavostrannej ochrannej hrádze 
rieky Morava a je vybavená aj mobilným 
zariadením na sčítanie cyklistov. Úsek 
disponuje zvislým i vodorovným 
dopravným značením. Zároveň boli 
osadené cyklozávory, ktoré zabraňujú 
prejazd nepovoleným vozidlám.
Župa realizovala výstavbu cyklotrasy 
formou spolufinancovania z eurofondov 
v rámci Programu spolupráce Interreg V-A 
Slovenská republika – Česká republika. 
Výška schváleného nenávratného 
finančného príspevku z Európskeho 
fondu regionálneho rozvoja na celý 
cezhraničný projekt Podpora budovania 
bezpečnej infraštruktúry pre cyklistov 
a jej propagácia v rámci cezhraničnej 
spolupráce Juhomoravského kraja (JMK) 
a TTSK je takmer 1,4 milióna eur.
 Do užívania bol už odovzdaný aj úsek 
Moravskej cyklomagistrály v dĺžke 6,3 
kilometra, a to od hraničného priechodu 
Brodské – Lanžhot po križovanie cez rieku 
Myjava. Na tento úsek priamo nadväzuje 
ďalšia, aktuálne rozostavaná cyklotrasa až 
po ochrannú hrádzu rieky Morava pri obci 
Moravský Svätý Ján v dĺžke 4,6 kilometra. 
Výstavba týchto dvoch úsekov v celkovej 
dĺžke 10,9 kilometra je súčasťou projektu 
Clean Mobility, ktorý je realizovaný v rámci 

Poradie Jablká

Odroda Pestovateľ

1. miesto Delli Jozef Ščepka

2. miesto Evelíne Mgr. Milan Krídl

3. miesto Selena Dušan Hladík

Hrušky

1. miesto Bosscová fľaša Anton Čulen

2. miesto Dicolor Mgr. Milan Krídl

3. miesto Sun Riollu Ing. Miroslav Kováč

ZELENINA: Zo zeleniny si pozornosť získali: 

1. miesto Kaleráb Gigant Zdeněk Veselský

2. miesto Paprika Patrícia Helena Kuklišová

3. miesto Paprika Kápia Tibor Stachovič

programu cezhraničnej spolupráce 
Interreg V-A Slovenská republika – 
Rakúsko.
Dlhodobou snahou kraja je zatraktívniť 
kultúrne a prírodné dedičstvo na Záhorí, 
predovšetkým v slovensko-rakúskom 
a slovensko-českom pohraničí. V roku 2019 
župa zrealizovala výstavbu lávky pre peších 
a cyklistov, ktorá prepája archeoparky 
v slovenských Kopčanoch a českých 
Mikulčiciach. Vo fáze projektovej prípravy 
je aktuálne úsek Moravskej cyklomagistrály 
od Adamovských jazier v blízkosti mesta 
Gbely po Lávku Veľkej Moravy, pričom ju 
plánuje financovať z eurofondov v rámci 
nového programového obdobia.
Zdroj: https://trnava-vuc.sk/prvy-usek-
moravskej-cyklomagistraly-v-trnavskom-
kraji-uz-spaja-skalicu-a-holic/

Výstava ovocia, zeleniny a kvetov 8.10.2023
najzaujímavejších exponátov. Porota určila 
takéto nasledovné rozhodnutie. 

Ozdobou každej výstavy sú vždy kvety, tu 
boli rozdelené aj ocenené do 3 skupín:
Rezané
Georgíny Danka Knapová
Pestované v kvetináči
Tučnolist  Zdeněk Veselský
Aranžmány
1. miesto Hanka Knapová
2. miesto Zuzka Hesková 
3. miesto Danka Pavelková
Porota ocenila aj škôlkára Paľka Pavelku za 
vypestovanú figu.
Toto boli informácie o výstave. Ďakujeme 
všetkým, ktorí sa akokoľvek podieľali na 
realizácii tejto spoločenskej akcie. Škoda, 
že návštevníkov neprišlo viac. Nakoniec 
pár slov o organizácii. Behom roka sa do 
našej organizácie prihlásili štyria noví 
členovia a tak teraz máme 33 členov.
V tomto roku sme si pripomenuli niekoľko 
významných životných jubileí našich 
členov.
Pani Helena Prušanská oslávila 80. 
narodeniny.
Pán Ing. Martin Čulen oslávil tiež 80. 
narodeniny.
Pán Mgr. Milan Krídl oslávil 70. narodeniny.
A pán Ing. Jozef Zajíček oslávil 60. 
narodeniny.
Všetkým oslávencom prajeme veľa 
zdravia, spokojnosti a lásky. 

Výbory usporiadateľov SZZ a ÚŽ v 
Brodskom.

Slávnostné stretnutie 
pri príležitosti 200. 
výročia narodenia 
Martina Čulena

Poslednú májovú sobotu sa v Brodskom 
konalo slávnostné stretnutie pri príležitosti 
200. výročia narodenia miestneho rodáka 
Martina Čulena. Stretnutie sa začalo v 
miestnom kostole sv. Antona Pustovníka 
svätou omšou, ktorú slúžili veľadôstojní 
páni farári František Moško, spolu so 
Štefanom Hýroššom z Kláštora pod 
Znievom a Petrom Hajdenom z Čaky. 
Po sv. omši sa účastníci, obyvatelia obce 
a návštevníci stretli pri rodnom dome 
Martina Čulena. Po položení kvetov 
privítal prítomných starosta Brodského 
Ing. Vladimír Kocúr. V krátkom kultúrnom 
programe zaznela oslavná báseň Veleš 
od miestneho rodáka Lajky Čulena a 
hymnická pieseň Kebych já bol orol vták....
Stretnutie pokračovalo o 14,00 hod v 
Kultúrnom dome. Pozvaných hostí a 
ostatných prítomných privítal miestny 
starosta pán Ing. Vladimír Kocúr. 
Pozvaní hostia z Kláštora pod Znievom 
bolistarosta Ing. Vladimír Čambor a vd. 
pán farár Štefan Hýrošš a z Čaky vd. pán 
farár Peter Hajden a zástupca obce Čaka 
Štefan Baniar. Maticu slovenskú zastupoval 
jej správca Maroš Smolec a Slovenský 
historický ústav Matice slovenskej Jaroslav 
Durec.
V príhovore starosta z Kláštora pod 
Znievom pán Vladimír Čambor hovoril 
o hrdosti občanov na to, že práve v ich 
meste vzniklo prvé slovenské gymnáziu 
a pôsobil tam jeden z najvýznamnejších 
slovenských národných buditeľov, Martin 
Čulen. Na znak vďaky a úcty mu ku 200. 
výročiu narodenia v areále krížovej cesty 
umiestnili pamätnú dosku. V tomto 
pôstnom období pri jednej krížovej ceste, 
pri každej zastávke použili text z jeho 
životopisu.
Z obce Čaka vd pán farár Peter Hajden 

spomenul, že jej obyvatelia si po všetkých 
tých rokoch, ktoré prešli odvtedy, čo 
Martin Čulen v Čake pôsobil, pripomínajú 
ako sa u nich žilo pred jeho príchodom.
Svojím príkladom, prácou a kázňami o 
potrebe vzdelania zmenil život tak, že 
bol s výsledkami svojej práce spokojný. 
Spokojný by bol aj teraz. Lebo semeno, 
ktoré zasial, ako sám hovoril, doteraz 
prináša úrodu.
Za Maticu slovenskú sa krátko prihovoril 
jej správca Maroš Smolec. Život a 
profesionálne pedagogické schopnosti 
Martina Čulena nám v rozsiahlom referáte 
pripomenul pracovník Slovenského 
historického ústavu MS Jaroslav Durec. Po 
príhovoroch ukončila stretnutie spevácka 
skupina FSK Bročané niekoľkými ľudovými 
piesňami o Brodskom a jeho okolí.

Život a dielo Martina Čulena
Tento významný národný buditeľ bojoval 
celý svoj profesijný život za to, aby 
Slovákom bolo umožnené používať v 
školách svoj rodný jazyk, aby sa v ňom 
mohli vzdelávať. 
Stať sa tak hmotne rozvinutým, 
kultúrnym a vzdelaným národom.                                                                                                                                         
Jeho predkovia prišli na naše územie v 17. 
storočí z Macedónie. Ich priezvisko bolo 
Bozinov. 
Kedy si zmenili priezvisko na Čulen Bozina, 
nie je známe. Jeho otec bol maloroľník a 
žil v  rodinou v Brodskom. Čulen sa narodil  
31. mája 1823. Do ľudovej školy chodil v 
Brodskom  v rokoch 1830 až 1836. Pre jeho 
znamenité vedomosti učiteľ navrhol jeho 
otcovi, aby mu dovolil pokračovať v ďalšom 
vzdelávaní. Martinov otec bol uvedomelý 
Slovák, jeho národno-buditeľský profil 
sa formoval už v rodinnom prostredí. 
S otcovým súhlasom odišiel študovať 
na gymnázium najprv do Skalice, od  
r.1840 pokračoval v Trnave a v Bratislave, 
nakoniec  štúdium dokončil v r.1843 v 
Ostrihome, kde aj zmaturoval. Po maturite 
sa vrátil do Trnavy, tam začal študovať 
filozofiu a teológiu, ktorú nakoniec ukončil 
v roku 1848 na viedenskom Pázmaneu.
Za kňaza bol vysvätený 13. decembra 

1848 v Trnave. V kňazskej službe zotrval 
len krátko. Pôsobil najprv ako kaplán 
vo Veľkých Levároch. Po krátkom čase 
nastúpil do Majcichova, kde pôsobil len 
niekoľko mesiacov.  
Na gymnaziálnych štúdiách  sa oboznámil 
s myšlienkami Jána Kollára.
V revolučných rokoch 1848 až 1849  počas 
bratislavského pobytu ho zase zaujali 
myšlienky Ľudovíta Štúra. 
Po ukončení štúdií vo Viedni sa začala 
jeho národno-buditeľská činnosť. Bol to 
tiež začiatok jeho všestrannej, aktívnej 
spoločensko-politickej a pedagogickej 
činnosti. Začal sa zasadzovať za 
národnostnú rovnoprávnosť Slovákov. 
Bol naňho vydaný zatykač. Hneď sa vydal 
do Prahy na slovanský zjazd. Zo Slovákov 
tu boli prítomní P.J.Šafárik, J.M.Hurban, 
M.M.Hodža, Ľ.Štúr, J.Novák a ďalší. Po 
prerušení zjazdu sa zúčastnil aj pražského 
povstania.
V prostredí, v ktorom žil, si stále viac 
uvedomoval potrebu vzdelávania 
Slovákov, najmä mládeže. Nato bolo 
treba školy, v ktorých by sa vyučovalo po 
slovensky.
Čulen v roku 1851 prijal na gymnáziu 
v Banskej Bystrici miesto dočasného 
profesora matematiky a fyziky. Toto 
gymnázium sa v roku 1849 začalo 
poslovenčovať. Rast Čulenových 
vedomostí a  pedagogického talentu 
prispel k zostaveniu učebníc matematiky 
a fyziky pre stredné školy v slovenčine, 
čo mu vynieslo uznanie a autoritu. Učil 
do roku 1853. Vtedy dostal podporu 
viedenskej univerzity a začal navštevovať  
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matematicko-fyzikálny seminár, aby 
splnil kvalifikačné predpoklady na miesto 
riadneho profesora. Na univerzite zložil 
profesorské skúšky- s vyznamenaním, ako 
vôbec prvý v Uhorsku.
Zároveň bol menovaný riadnym 
profesorom. Veľkou cťou preňho bolo, 
keď v júli 1856 dostal miesto na vyššom 
katolíckom gymnáziu v Bratislave.
Popri tom sa Čulen stále zaoberal 
myšlienkou na zriadenie slovenského 
gymnázia. Po dlhých prieťahoch s 
maďarskými úradmi sa mu podarilo v 
auguste 1868 získať zakladaciu listinu 
pre gymnázium v Kláštore pod Znievom. 
Vyučovať sa v ňom začalo už v roku 
1869.  Dodržiavala sa tu vysoká úroveň 
vyučovania aj správania. Študentom z 
chudobných pomerov bola zabezpečená 
strava aj ubytovanie. Táto vysoká úroveň 

a konečne ja som už starý, doposiaľ som 
sial, teraz chcem žať“. Zostal v Čake, aby tu 
dokončil svoje životné poslanie,
Od roku 1893 začal chorľavieť. Nikto z 
jeho priateľov o tom nevedel. Koncom 
novembra 1893 odišiel už chorý do 
Malaciek na pohreb svojho brata Štefana. 
Po ceste domov prechladol. V Čake už 
zostal pripútaný na lôžko. Martin Čulen 23. 
januára 1894 o tretej hodine ráno zomrel.
Celoživotným úsilím sa zasadzoval za 
národnostnú rovnoprávnosť Slovákov, v 
oblasti politiky a vzdelanosti.  Vzdelávania  
sa vo svojom rodnom jazyku na všetkých 
stupňoch školstva, ale aj v slovenčine 
vydávaných kníh, novín a časopisov.

Podľa knihy Miloša Štilly „Martin Čulen, 
pedagóg a národný buditeľ“

Spracovala Marcela Antálková
Zdroj: Pamiatky a múzeá č. 4/1999 – revue 
pre kultúrne dedičstvo 

„Živých volám“
75. výročie posviacky 
zvonov v Brodskom.
O posviacke zvonov v Brodskom bol 
článok v tomto našom občasníku v roku 
2008 pri príležitosti 60. výročia. Počas 
2.svetovej vojny boli zničené všetky tri 
zvony. Nebolo to po prvý raz. V kanonickej 
vizitácii farnosti Brodské (Broczki) z 24. 
marca roku 1626 je záznam, že sa tu 
nachádza jeden malý prasknutý zvon 
zasvätený Panne Márii Czenstochovej, 
ostatné boli odnesené rebelmi počas 
Bočkajovho povstania. Ďalší záznam je 
tiež z vizitácie farnosti z 8. marca 1632, 
ktorý uvádza, že sa tu nachádza už nový 
malý zvon zasvätený sv. Antonovi. V 
novších dejinách sme o zvony prišli v prvej 
svetovej vojne.
Keď nám po vojne nezostal žiadny zvon, 
prišli nám na pomoc susedia z Kútov. 

Majú v obci zvonicu so zvonom, ktorý 
používali pri oznamovaní požiarov, pri 
búrkach, alebo ako umieračik. Požičali 
nám ho dovtedy, pokiaľ nebudeme mať 
zvony nové. Počas druhej svet. vojny 
sa o Brodské dlho bojovalo. Príčinou 
bola prírodná prekážka rieka Morava. Pri 
leteckom bombardovaní bomba zasiahla 
vežu. Odstrelila časť veže aj s kopulou. 
Následný požiar zasiahol časť, kde boli 
zavesené zvony a všetko sa zrútilo na 
chórus. Než po vojne kostolnú vežu 
opravili a zozbierali peniaze na nové zvony, 
uplynuli tri roky. Kým nové zvony priviezli, 
veriaci z Brodského požičaný ovenčený 
zvon s veľkou slávou a poďakovaním do 
Kútov vrátili.
Na jeseň 8.novembra 1948 na slávnostne 
vyzdobenom voze, ktorý ťahali dva páry 
koní, za veľkej účasti občanov priviezli tri 
zvony pred kostol. Tam ich ešte na voze 
za asistencie asi desiatich kňazov vysvätil 
biskup mons. ThDr. Michal Buzalka.
V období medzi rokmi 1948 až 2012 určite 
sa konali rôzne opravy a rekonštrukcie 
na fare a kostole. Posledné rozsiahle 
rekonštrukcie sa konali od roku 2012 do 
roku 2016. V Brodskom
vtedy pôsobil vdp. Peter Krajčík. Prvá 
prebehla rekonštrukcia farskej budovy, 
potom oprava kostola. Po obhliadke veže 
a zvonov padlo rozhodnutie zvony zvesiť 
a dať ich odborne očistiť. Po očistení a 
obnove si bolo možné prečítať odkazy, 
ktoré naši predkovia chceli zanechať 
ďalším generáciám. Každý zvon je po 
obvode ozdobený dvomi vencami 
ornamentov. Medzi nimi sú reliéfy a text, 
komu sú zasvätené.
Na najväčšom zvone je reliéf kríža s 
ukrižovaným Pánom Ježišom, pod ním je 
text: 
Živých volám, blesky lámem, mŕtvych 
oplakávam. Na spodnom okraji je text : 
Preliali bratia Fischer nár. správa v Trnave 
rok 1948. Tento text je uvedený na 
všetkých troch zvonoch.
Na druhom zvone je reliéfne zobrazené 
Nanebovzatie Panny Márie a text: Mária 

vydržala len päť rokov. Maďarské úrady 
gymnázium zatvorili. Zatvorili postupne aj 
ostatné slovenské gymnázia.
Zatvorením gymnázií bolo zničené 
najväčšie dielo Martina Čulena. A 
predsa znievske obdobie je vrcholom 
jeho politickej a národno-buditeľskej 
práce. Tu uplatnil všetky svoje vlohy, 
nadanie a energiu. Okrem toho, že Čulen  
venoval veľkú pozornosť gymnáziám, 
bol aj zakladateľ Kníhtlačiarskeho 
účastinárskeho spolku v Martine. Tlačili sa 
tu v slovenskom jazyku knihy pre verejnosť, 
školy a odborníkov. Ďalej pôsobil v spolku 
Živena v národno-cirkevnom literárnom 
spolku Sv. Vojtech. Okrem toho bol aj 
spoluzakladateľom Matice slovenskej v 
Martine.
V tomto období mal Čulen vysokú autoritu 
a popularitu, aj tak sa mu na politickej 

scéne nepodarilo uvoľniť silnú maďarskú 
nadvládu.  Nakoniec maďarské úrady 
zatvorili aj Maticu slovenskú. Martin Čulen 
ani teraz nekapituloval. Z poverenia Matice 
slovenskej sa postavil na čelo slovenskej 
delegácie, ktorá sa zúčastnila na otvorení 
záhrebskej univerzity. Tam pred celou 
kultúrnou Európou obžaloval nemilosrdnú 
politiku maďarských vládnucich tried proti 
malému slovenskému národu. Martin 
Čulen po návrate zo Záhrebu ostal bez 
zamestnania. Odovzdal gymnázium 
školskej správe a prijal miesto farára v 
dedinke Čaka na slovensko-maďarských 
hraniciach.
Rozlúčil sa so svojimi priateľmi, 
slovenskými národovcami. Do Čaky 
odišiel začiatkom apríla 1875. Núkali mu 
aj iné bohatšie farnosti, no vybral si Čaku, 
preto, že tu žilo slovenské obyvateľstvo. V 
obci bolo veľa problémov z minulosti, len 
málo aktívnych v národnom hnutí.
Pomocou kázní sa snažil pôsobiť národno-
buditeľsky aj občiansky. Musel začať 
bojovať s neporiadkami, ktoré obec 
sužovali. Predsavzal si, že obec zbaví dlhov, 
alkoholizmu, zaostalosti a spiatočníctva. 
Všetky neduhy  v obci nekompromisne 
kritizoval v kázni roku 1876. Táto kázeň 
sa stala základom pre boj za ozdravenie 
pomerov v obci. Situácia v Čake musela 
byť naozaj kritická, keď v liste 13. mája 
1876 písal svojmu znievskemu priateľovi 
Jánovi Capkovi, ako sa učí novému 
povolaniu. Sám gazduje a  učí gazdovať 
ostatných. Čulen sa venoval aj kultúrnemu 
a civilizačnému ozdraveniu celého života 
v Čake.
Aj počas pobytu v Čake sa venoval Čulen 
aj dianiu na politickej scéne, hlavne 
otázkam týkajúcich sa Slovákov. Podieľal 
sa radami, návrhmi, pripomienkami. Často 
korešpondoval s mnohými slovenskými 
národovcami. Stretával sa so svojimi 
študentami, ktorí ho navštevovali a 
ktorých podporoval. 
Stále stúpajúci tlak maďarizácie priviedol 
slovenských národovcov k tomu, že sa 
rozhodli vyslať deputáciu 30.júla 1885 
k panovníkovi. Na čele sedemčlennej 
deputácie bol Ľ. Thurzo Nosický a Pavol 
Mudroň. Nastupujúca mladá generácia 
si Čulena  tak vážila, že ho navrhovala 
do čela deputácie. Odmietol s tým, že 
treba dať priestor mladým. Žiaľ panovník 
požiadavky Slovákov nevzal do úvahy a 
v záujme Matice slovenskej a Slovákov 
nepodnikol žiadne kroky.
Ešte päť rokov  Čulen pomáhal radami 
slovenskému národnému hnutiu. Tešila 
ho zlepšujúca sa situácia v Čake. Primas 
Simor mu znovu ponúkal bohatú faru. 
Aj tú odmietol so slovami „ Je maďarská, 

zachráň vieru a národ náš slovenský. ( Ona 
je prvá patrónka našej obce).
Na treťom- malom zvone je reliéf sv. 
Antona pustovníka. (Druhý náš patrón.)
Text: Zvony boli zakúpené z milodarov 
veriacich v Brodskom 1948.
Na všetkých troch zvonoch je oznam že 
boli preliate. Pri vojnovom požiari vo veži 
sa zvonovina začala roztápať a kvapkať na 
podlahu. Keď ohňom prehorené drevo 
povolilo, spadlo aj so zvonami, ktoré boli 
na ňom zavesené. Tie zničené zvony boli 
potom prevezené do Trnavy, kde z nich 
následne bratia Fischerovci preliali terajšie.
( Ján Jačovic vo svojom článku Posolstvo 
zvonov uvádza koľko farností po vojne 
privážalo svoje poškodené zvony.)
Už 75. rokov sa naše zvony riadia heslom, 
ktoré je na prvom zvone. Riadili sa ním aj 
tie, z ktorých boli preliate. Verme, že to tak 
bude aj v ďalších
rokoch.

M. Antálková

30. výročie založenia 
detského folklórneho 
súbor Brodčánek

Pri príležistosti 30. výročia vzniku detského 
folklórneho súboru Brodčánek sa 
v sobotu 18.6.2023 predstavili so svojim 
programom detské súbory:
Podobenka z Vajnor. V programe mali 
veselé hry piesne a tance. Vedie ich 
Gabriela Zemanová.
Nádej z Kuklova – Smolinského, vedúca 
je pani Emília Kadlicová.  Z detstva si 
pamätá hry, ktoré sa ako deti hrávali a vo 
vystúpeniach súboru ich predáva ďalej.
Dunájek z Dolních Dunajovic, láske 
k ľudovým piesňam, tancom a ku krojom 
učí deti pani Marcela Benová.
Pomněnku z Tvrdonic vedie pani Zdena 
Šlichtová. Cieľom práce po všetky tie roky 
bolo oboznámiť deti s detskými piesňami, 
hrami, tiež s ľudovými zvykami počas roka, 
na ktorých sa zúčastňovali deti Naučiť ich 
aj tance, bez ktorých by niektoré programy 
neboli úplné. 
V súbore sú deti miestnej základnej školy. 
Bývalo ich väčšinou dosť na to, aby sa 
mohol nacvičiť aj náročnejší program. 
Každý rok sme sa potom mohli zúčastňovať 
na regionálnych súťažiach ako súbor, ale 
boli v ňom aj výborné speváčky aj speváci. 
Viackrát sme postúpili do krajského kola.
S týmito programami, ale aj s inými 
príležitostnými sme potom účinkovali 
nielen doma, ale aj na slávnostiach 
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Folklórna skupina 
„BROČANÉ“
V tomto kalendárnom roku sa konali 
folklórne hudobno-spevácke súťaže vo 
všetkých troch 
postupových kolách. Z našej skupiny 
sa zúčastnila ženská spevácka skupina. 
Spievali pesničky: 
Svíci mjesíc nad naším huménkem, Co to 
dzífča povidáš, povidáš na šuhajka svječíš, 
Sedzí mamka u okénka, cérka vedlá 
ní a duo, spievali Zakukaua kukulenka 
na zelenem buku, Éj nad Moravú léta 
hrdlička. Prvé bolo Regionálne kolo Prez 
ty Gbely. Spevácka skupina aj duo získali 
Prvé miesto a postup do krajského kola. 
Druhé kolo Festival hudobného folklóru sa 
konal v Špačinciach. Tu spevácka skupina 
získala Strieborné pásmo a duo Kristína 
Hačundová a David Halás postúpili do 
tretieho kola. Tretie kolo bola Celoštátna 
Vidiečanova Habovka. Srdečne všetkým 
blahoželáme, a želáme veľa zdravia, 
spokojnosti a lásky v kruhu svojich 
najbližších.
Za všetkých priateľov folklóru vedúca 
skupiny 

Nové knihy v knižnici v roku 2023

Nakladanie s odpadmi

Beletria pre dospelých: 
Michaela Brnková : Odveta 
Sebastian Fitzek : Zberateľ očí
Caldwell Christi : Prichádza dáma
Viktória Dominová : Trpká príchuť 
klamstva 
Julien Sandrel: Izba zázrakov
Lucia Olrinková : Ako slaný karamel
Valeria Bowmanová : Paholok a ja
Jana Pronská: Jorga
Jana Pronská :Láska a česť
Vi Keelandová : Letný návrh 
Joy Fieldingová : Opatrovateľka
Stephen King : Rozprávka

Camilla Läckberg : Kukačie vajce
Václav Neuer : Dávid a Goliáš
Carla Valentine : Vraždiť nie je hračka
Mary Baloghová : Nezabudnuteľná
Abigail Wilson : Manželská Pretvárka 
Simona Rošková: Odteraz neplačem
Barbora Astor: Jedine môj
Domimik Dán: Dáma kontra strelec
Frieda McFadden : Anatómia lží
Jo Nesbo: Nočný dom
Jasinda Wilderová : Chata pri jazere
Julie Clark : Pavučina klamstiev
Kristína Brestenská : Ostatné sa udeje 
v srdci

Pre deti :
Baddiel David : Rodičovňa (vyber si 
dokonalú mamku a ocka)
James Patterson : Maxi Einsteinová -Svet 
patrí rebelom
Pete Johnson: Ako si updatovať rodičov
Jaroslava Šulejová : Adelka a Messi ako sa 
hľadajú kamaráti
Jeff  Kinney : Denník odvážneho bojka 
-preplnený mechúr

a festivaloch napríklad na Kamennom 
Mlyne, v Malackách, v Holíči, v Gbeloch, 
v Kuklove, v Kútoch, ale aj v aj na zimných 
a letných slávnostiach v Tvrdonicíach 
a v Břeclave v Dolních Dunajoviciach, 
v Boleradicích.  Toto boli miesta, kde 
sme vystupovali opakovane, ale aj na 
iných miestach Ďakujem všetkým, ktorí 
akokoľvek prispeli k tomu, aby sa toto 
stretnutie mohlo konať, takisto všetkým 
členom súboru, bývalým aj terajším 
vedúca súboru.
Marcela Antálková

Predchádzanie vzniku odpadu 
kompostovaním.
Na Slovensku sa v súčasnosti biologický 
odpad (okrem odpadu zo zelene) 
zneškodňuje na skládkach odpadov. Pri 
tomto spôsobe nakladania vznikajú 2 
najvýznamnejšie skleníkové plyny: CH4 a 
CO2. A pritom práve kompostovanie je 
jednou z významných foriem úspory 
emisií CO2. 
Podľa zákona o odpadoch sú všetky obce 
a mestá na Slovensku povinné zaviesť 
a zabezpečovať vykonávanie triedeného 
zberu komunálneho odpadu pre 
biologicky rozložiteľný kuchynský odpad 
(BRKO).  Táto povinnosť sa však nevzťahuje 
na tú časť obce, ktorá preukáže, že 100 % 

Zoznam zosnulých 
spoluobčanov v roku 2023
Martin Štvrtecký 04.01.2023
Anna Hladíková 18.01.2023
Emil Vajdl 22.01.2023
Milan Dujsík 25.01.2023
Zuzana Galbová 10.02.2023
Ľubomír Trubiroha 16.02.2023
Vladimír Pikula 22.02.2023
Mária Valachovičová 22.02.2023
Alena Kapičáková 09.03.2023
Lucia Danielová 02.04.2023
Ferdinand Kolda 07.04.2023
Viera Šimalíková 16.04.2023
Mária Bartalová 28.04.2023
Anna Veselská 08.05.2023
Ivan Vašíček 17.05.2023
Roman Jurkovič 13.06.2023
Ján Praženka 16.06.2023
Ing. Zdenek Kováč 18.06.2023
Štefan  Sedalík 07.07.2023
Katarína Barkóciová 22.07.2023
Ján Kocák 05.10.2023
Róbert Novosák 22.10.2023
Jana Papánková 04.11.2023
Štefan Valúšek 05.11.2023
Danka Hačundová 08.12.2023
Helena Dujsíková 14.12.2023

Spoločenská rubrika

Sobáše 2023
Denis Bayer – Mgr. Dominika Lužáková
Dan Malysza – Mgr. Magdaléna Hladíková
Ján Nemečkay – Tamara Antálková
Denis Rajčák – Ing. Diana Knapová
Michal Grác – Patrícia Hojsíková
Massimo Aramu – Júlia Hojsíková
Martin Pátek – Gabriela Vrtalová
Ing. Mgr. František Uhnák  - Ing. Michaela 
Trubirohová
Matej Kosorín – Veronika Jaborníková
Martin Seman – Zuzana Dvončová
Filip Brestovský – Mária Pekárová
Jozef Daniel – Ferhana Kačová
Mgr. Marek Kocák – Zuzana Veselská
Tibor Hílek – Marta Palkovičová
Martin Sedláček – Hana Buzrlová
Ing. Ivo Zajíček – Ing. Andrea Vicianová
Miloš Pelikán – Jana Papánková

Narodenia 2023
Božidara Blažeková 
Matyáš Šimon 
Barbora Hladíková 
Lea Kuzmanová 
Kristián Hepal 
Pavol Sebastián Kiss 
Michaela Šimkovičová 
Dárius Pokoš 
Erik Kmeťo 
Markus Bílek 
Paula Čepková 
Viliam Soós 
Liana Trubirohová 
Emma Ciprysová 
Roman Švec 
Adela Barkóciová 

domácností kompostuje vlastný odpad. 
Ak obec nie je schopná preukázať, že 
100% domácností kompostuje, tak je 
povinná zabezpečiť zber BRKO inou 
formou a to umiestnením nádob na BRKO 
do domácností a následne zabezpečiť 
odvoz oprávnenou firmou. Takáto forma 
likvidácie BRKO by bola nákladná a hlavne 
by sa musela preniesť do poplatku pre 
občanov za odvoz komunálneho odpadu. 
Práve z tohto dôvodu, aby obyvatelia 
nemuseli platiť za odvoz BRKO obec 
v roku 2020 podávala na environmentálny 
fond žiadosť o nenávratný finančný 
príspevok na projekt s názvom „Nákup 
technológie pre zhodnocovanie 
biologicky rozložiteľných odpadov v obci 

Brodské“. Cieľom projektu bol nákup 
kompostérov pre každú domácnosť 
v obci a tým dodržať literu zákona a ušetriť 
občanom finančné prostriedky. Obci bola 
dotácia vo výške 120 835,00 € pridelená 
a po ukončení všetkých administratívnych 
úkonov aj čerpaná a ukončená nákupom 
kompostérov. V budúcom roku bude 
prebiehať rozvoz kompostérov do 
domácností, kde ešte neboli umiestnené. 
Samozrejme o presnom termíne budeme 
v dostatočnom časovom predstihu 
informovať. Vážení občania, chcel by som 
Vás touto cestou poprosiť o spoluprácu pri 
preberaní kompostéra. Stretli sme sa s tým, 
že niektorí občania kompostér nechceli, 
vedzte, že obstaranie kompostéra bolo 
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najvhodnejšie riešenie, aby sa splnila 
zákonná povinnosť a hlavne, aby sa šetrili 
Vaše finančné prostriedky. Ak by si chcel 
niekto kompostér vyzdvihnúť skorej ako 
bude prebiehať rozvoz, informujte sa 
telefonicky alebo osobne na obecnom 
úrade.

Nákup techniky na nakladanie 
s vytriedeným odpadom 
V roku 2022 bola podaná žiadosť 
o nenávratný finančný príspevok na 
Ministerstvo životného prostredia pre 

projekt s názvom „ Triedený zber odpadov 
v obci Brodské – technické zabezpečenie“ 
s celkovými oprávnenými výdavkami vo 
výške 252 744,11 €.  Cieľom projektu 
bol nákup techniky pre zhodnocovanie 
a nakladanie s vytriedeným odpadom 
a to: traktor, náves, čelný nakladač, 
štiepkovač, kontajnerový nosič 
a kontajnery. V priebehu tohto roku bolo 
obci doručené rozhodnutie o úspešnosti 
a o pridelení finančných prostriedkov. 
Po spracovaní a ukončení všetkých 
administratívnych úkonov sa mohol 

uskutočniť nákup v zmysle ukončeného 
verejného obstarávania. Technika už bola 
z väčšej časti dodaná.



26  Brodčan Pätnáste číslo 2023   Pätnáste číslo 2023 Brodčan 27



28  Brodčan Pätnáste číslo 2023

Dobový výtlačok z novín, nezistili sme rok vydania


